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Milí čtenáři,
předpokládám, že mnozí z vás jste

si udělali čas dne 13. listopadu na „Den
otevřených dveří“ v novostavbě Občan-
ského centra, kterou jsme nákladem
31 milionů korun postavili na rozhraní
ulic 9. května a Slavíčkova. Celý projekt
byl spolufinancován Evropskou Unií,
z Evropského fondu pro regionální roz-

voj. Slouží především volnočasovým
aktivitám dětí, ale i jako vzdělávací cen-
trum pro všechny věkové kategorie, či
jako sportovní prostory pro veřejnost.
Při slavnostním otevírání bylo přítom-
no i mnoho starostů z našeho regio-
nu, protože OC slouží nejenom chlu-
meckým obyvatelům, ale i obyvatelům
celého regionu. Mé pozvání přijali i sta-
rostové některých dalších měst z jiných

okresů Královéhradeckého kraje, na-
příklad z Jičína, Letohradu a podob-
ně. Konstatovali, že tato stavba je i pro
ně velmi inspirující a chtěli by posta-
vit u nich něco podobného. OC se již
úspěšně zabydluje a přejme všem jeho
návštěvníkům radost z pobytu v super
dobře vybavených prostorách.

6. listopadu jsme konečně otevřeli
a uvedli do provozu další strategicky

důležitou stavbu, kterou je páteřní ko-
munikace do průmyslové zóny na zá-
padě našeho města. Stála 30 milionů
korun a odkloní nákladní dopravu z ulic
Vrchlického a Nádražní. Současně je
velmi strategická pro chu\ dalších in-
vestorů vstoupit do Chlumce nad Cid-
linou a investovat k nám své finance.
Pro úplnost uvádím, že se nám poda-
řilo získat od Královéhradeckého kraje

významný finanční příspěvek na tuto
silnici ve výši 11 milionů korun, což je
sice velmi neobvyklé, ale za to příjem-
nější, protože jsme ušetřili své finance,
které zase pro rozvoj města vložíme
jinde. Snad již na jaře roku 2010 pře-
vedeme nový kruhový objezd na Ře-
ditelství silnic a dálnic a kousek nové
silnice na Královéhradecký kraj, čímž
docílíme toho, že zase od kraje získá-
me část původní silnice na Lišice, kte-
rá však bude pro motorová vozidla sle-
pá, ale průjezdná pro cyklisty. Mohutná

silnice do průmyslové zóny je stavěna
tak, aby unesla bez problémů nejtěž-
ší nákladní soupravy, a měla by proto
vydržet bez poruch velmi dlouho.

Dne 15. listopadu dokončíme 1.
a 2. etapu výstavby víceúčelových hřiš\
pod naší sokolovnou. Město se stalo
před dvěma lety vlastníkem pozemku
a podařilo se nám v letošním roce zís-
kat významnou finanční dotaci ve výši
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SLOVO STAROSTY

fotografie k článku na straně 20, 21
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Výsledky 62. ročníku divadelní přehlídky
„Klicperův Chlumec“



INFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADUINFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADU

! Schvaluje jako zpracovatele pro-
jektové dokumentace dvou přechodů
pro chodce ve městě (před radnicí,
před ZŠ) na základě předložené ce-
nové nabídky firmu M.I.S. a.s. Škrou-
pova 719, 500 02 Hradec Králové. 

! Schvaluje Dodatek č. 3 ke smlouvě
o dílo č. 841/RF/075/2008 ze dne
17. 9. 2008 („Místní příjezdová komu-
nikace k průmyslové zóně v Chlum-
ci nad Cidlinou“), který bude uzavřen
mezi Městem Chlumec nad Cidlinou
a firmou STRABAG a.s. Praha. 

! Schvaluje rozšíření vánočního osvět-
lení budovy radnice a ukládá od-
boru správy majetku a investic v té-
to věci jednat. 

! Ukládá odboru správy majetku a in-
vestic zadat zpracování zjednoduše-
né výkresové dokumentace včetně
technické zprávy vypracované auto-
rizovaným projektantem pro doprav-
ní stavby jako doplnění žádosti o sní-
žení rychlosti na silnici č. III/32723
mezi Kladrubami a Lučicemi. 

! Bere na vědomí informaci o ma-
lém zájmu o odkoupení „předpolí“
řadových domů v Říhově ulici. 

! Schvaluje v návaznosti na usnese-
ní rady 13/77/09 uzavření smlouvy
o výpůjčce mezi Městem Chlumec
nad Cidlinou a manželi Štěpánovými
(st.p. 646, st.p. 707 a p.p.č. 1290/17
v k. ú. Chlumec nad Cidlinou). 

! Bere na vědomí vyjádření společ-
nosti Kovoplast Chlumec n. C., a.s.
ve věci výkupu pozemků pro cyklo-
stezku Chlumec n. C. — Kladruby.

! Ukládá odboru správy majetku a in-
vestic oslovit v návaznosti na usne-
sení 24/77/09 minimálně pět rea-
litních kanceláří (lokalita Skalka)
s tím, že případná provize bude ve
výši 2 % z ceny, minimálně však
Kč 150.000,00. 

! Schvaluje pronájem části p.p.č.
69/3 o výměře 540 m2 v k.ú. Chlu-
mec nad Cidlinou ***** na dobu ne-
určitou s tříměsíční výpovědní lhůtou
za cenu Kč 1.00/m2/rok. 

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení záměr prodeje pozemkové par-
cely p.p.č. 720/2 o výměře 11 m2 v k.ú.
Chlumec nad Cidlinou. 

! Schvaluje záměr pronájmu staveb-
ní parcely st. 220 o výměře 487 m2

v ulici Komenského a ukládá od-
boru správy majetku a investic na-
bídku vyvěsit.

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení obecně závaznou vyhlášku čís-
lo 2/2009, kterou se ruší obecně zá-
vazná vyhláška č. 1/2009, o stano-
vení koeficientu pro výpočet daně
z nemovitosti.

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení obecně závaznou vyhlášku čís-
lo 3/2009, kterou se mění obecně
závazná vyhláška č. 5/2008, o míst-
ních poplatcích.

! Bere na vědomí dopis obyvatel lo-
kality Na Františku a postupuje jej
k vyjádření zastupitelstva s tím, že
usnesením 14/66/09 rada schváli-
la zadání zpracování studie ulice Na
Františku (přehled dotčených pozem-
ků, záborový elaborát včetně geo-
detického zaměření) firmě M.I.S. a.s.
Pardubice. 

! Bere na vědomí Program divadel-
ní sezony Klicperova domu 2009/
/2010 včetně rozpočtu. 

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení rozsah a strukturu financování
investičních akcí v roce 2010 před-
ložený finančním výborem. Doporu-
čuje dobu splácení úvěru do roku
2015 s možností předčasné splátky
bez sankce a s možností nedočerpá-
ní bez sankce, dále doporučuje ne-
využívat možnosti přísně účelové-
ho financování (zdroje EBRD, EIB)
a doporučuje krýt finanční potřeby
přednostně z vlastních zdrojů. 

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení řešit předfinancování projektu
ZŠ (dotace z prostředků EU) půjč-
kou od zřizovatele, vlastní podíl ško-
ly příspěvkem z rozpočtu zřizovatele. 

! Revokuje usnesení 23/77/09 tak-
to: Ukládá vedoucímu bytového hos-
podářství zadat zpracování projek-
tové dokumentace včetně výkazu
výměr celkové opravy zdravotního
střediska tak, jak bylo předloženo
pro jednání rady dne 10. 8. 2009. 

! Ukládá oddělení investičního rozvo-
je zadat výběrové řízení na dodavate-
le akce „Rekonstrukce sportovního
areálu pod sokolovnou — III. etapa“.

! Bere na vědomí záznam o kontro-
le kontrolního výboru ve věci nájem-
ného a výdajů na údržbu městských
bytů. 

! Schvaluje snížení sazby pronájmu
za učebnu v základní škole na zákla-
dě žádosti Občanského sdružení
Podzámčí na 200,- Kč/hod.

! Schvaluje příspěvek zřizovatele na
stravování zaměstnanců základní
školy ve Školní jídelně Chlumec nad
Cidlinou ve výši Kč 15,00 s účinnos-
tí od 1. 1. 2010.

! Schvaluje Dodatek č. 1 ke smlou-
vě o dílo na akci „Stavební úpravy
Základní umělecké školy, Klicpero-
vo náměstí 1, 503 51 Chlumec nad
Cidlinou“, který bude uzavřen me-
zi Městem Chlumec nad Cidlinou
a PK Ing. arch. Jan Zima Chlumec
nad Cidlinou.

! Schvaluje vymáhání současných
dluhů na nájemném prostřednic-
tvím JUDr. Jany Pánkové a Mgr. Rad-
ka Matoulka.

! Schvaluje podnájem bytu č. 11
v Družstevní ulici 789/IV — nájem-
ce *****, podnájemce *****.

! Ukládá oddělení investičního rozvo-
je zadat u Vodovodů a kanalizací,
akciová společnost Hradec Králové
zpracování projektové dokumentace
vodovodního řadu pro domy č.p. 27,
28 a 29/III v ulici Palackého v ná-
vaznosti na usnesení zastupitelstva
21/25/09.

VÝPIS Z USNESENÍ
79. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 16. 10. 2009

Rada města:
! Schvaluje Nařízení č. 1/2009 měs-

ta Chlumec nad Cidlinou o provádě-
ní zimní údržby na místních komu-
nikacích.

! Ukládá tajemníkovi připravit změ-
nu jednacího řádu zastupitelstva
města v návaznosti na možnost na-
hrávání veřejných jednání.

! Ukládá ředitelce DDM uzavřít s Ju-
nákem smlouvu o úhradě energií
a služeb spojených s využíváním pro-
stor Občanského centra. 

! Bere na vědomí informace o pro-
vozu Slavíčkovy haly. Ukládá finanč-
nímu odboru v souladu se Smlou-
vou o výkonu správy majetku ze dne
15. 12. 2003 požádat TJ SOKOL
o výsledky hospodaření haly.

! Schvaluje Smlouvu o výpůjčce, kte-
rá bude uzavřena mezi Městem Chlu-
mec nad Cidlinou a Domem dětí
a mládeže Chlumec nad Cidlinou
(Občanské centrum). 

! Schvaluje odkup vozidla Opel Com-
bo od Střediska sociálních služeb PR
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5,5 milionu korun od bývalého pana
ministra Miroslava Kalouska. K tomu
jsme přidali 4,5 milionu korun z vlast-
ního rozpočtu a za celkovou částku
10 milionů bude těsně před Vánoci
dokončena výstavba dvou fotbalových
hřiš\ s umělou trávou nejnovější 3. ge-
nerace a víceúčelové hřiště na tenis a vo-
lejbal také s umělou trávou 3. genera-
ce. Součástí této ukončované 2. etapy
je i odvodnění a oddrénování areálu
včetně veřejného osvětlení a oplocení
hřiš\. V současné době probíhá disku-
se nad rozpočtem Města v příštím ro-
ce, ale vše nasvědčuje tomu, že Město
Chlumec nad Cidlinou investuje dal-
ších 7 mil. Kč do 3. a 4. etapy, takže
do začátku dubna 2010 bude areál
obohacen o atletickou dráhu s poly-
urethanu a další hřiště ve vzdálenější
výseči z téhož materiálu. Toto hřiště
bude sloužit pro nohejbal, volejbal
a košíkovou. 

1. prosince jsme slavnostně ote-
vřeli společně s panem ředitelem Bla-
žejem novou provozovnu pro učební
obor řezník-uzenář v areálu bývalého
Pleasu. Střední škola technická a řeme-
sel tak vlastně zachraňuje tento učeb-
ní obor, který neexistuje v současné do-
bě v celých východních Čechách. Tedy
sláva, nebude konec řezníků v Čechách!

Velkou výhodou pro Chlumečáky jistě
je, že od bourání budou učni zpraco-
vávat hovězí i vepřové maso až do fi-
nální podoby, a to pak bude nabízeno
do učňovské prodejny v témže areálu
za příznivé ceny. A hlavně - budou to
výrobky z opravdového masa! Čili nic
pro vegetariány.

Jako milý vánoční dárek mohou asi
považovat obyvatelé Žižkovy ulice do-
končení poslední etapy této předlouhé
ulice, která stála maličko přes tři mi-
liony korun. Celá „Žižkovka“ nás tak
přišla na víc než sedm milionů korun.
A rodiny zde bydlící si to zaslouží, vždy\
doposud capali po jakémsi popraska-
ném betonu a po trávě. I příští rok by-
chom rádi dorazili život hliněným uli-
cím ve městě a pokračovali ve výstavbě
moderních ulic a chodníků.

Dále bych chtěl poděkovat a upřím-
ně se poklonit všem těm, kteří připravili
zahájení adventu v našem městě. Jedná
se zejména o členy našeho OS Město
v zahradách, žáky základní umělecké
školy, kteří defilovali ve 120 členné
skupině podél řeky Cidliny, pěvecké-
mu sboru včetně učitelů a také volné-
mu pěveckému sdružení, jehož členo-
vé předvedli úžasný koncert v Husově
sboru. Také v Lučicích zahájení adven-
tu má svou vzrůstající oblibu, protože je-

ho příprava je provázena recesistickým
přístupem všech zúčastněných. I Vlá-
za Mrňák mi sdělil, že už se pravděpo-
dobně příští rok na náves v Lučicích
návštěvníci nevejdou, a to je přece úžas-
né. Město ještě tak trochu obohatilo
svítící vánoční výzdobu na zrekonstru-
ované radnici a troufnu si znovu tvr-
dit, že máme nejlépe nasvícené náměs-
tí ze všech měst. 

Nejdůležitější ze všeho však je, aby
se v souladu s adventním poselstvím na-
šeho nového pana děkana ICLic. Pavla
Seidla všichni naši obyvatelé připravo-
vali na blížící se Vánoce bez traumatic-
kých stavů při nákupních horečkách
a s vědomím, že peníze a super drahé
vánoční dárky pod stromečkem zdale-
ka nejsou všechno. Jistě mi dáte za prav-
du, že nejdůležitější je udržet v rodině
milou a přátelskou pohodu bez svárů,
stresu a hádek, a to určitě ocení pře-
devším děti, které ve svých rodičích sa-
mozřejmě vidí své vzory. 

Zopakuji konec svého povídání při
nasvícení náměstí. Takže, kdo je ne-
mocný, a\ se uzdraví, kdo je bez lásky,
a\ se zamiluje a všichni a\ jsme na se-
be hodní nejen o Vánocích. 

Miroslav Uchytil
starosta města 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
A RADY MĚSTA

VÝPIS Z USNESENÍ
76. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 5. 10. 2009

Rada města:
! Ukládá místostarostovi zjistit, zda

dojde k rozšíření vánočního betlé-
mu na náměstí a zároveň zajistit je-
ho uskladnění po Vánocích.

! Ukládá technickým službám za-
jistit úpravu vjezdu na pozemek
p.p.č. 1486 v k.ú. Chlumec nad Cid-
linou v ul. Máchova v intencích zá-
pisu a schvaluje úhradu vzniklých
víceprací v částce cca Kč 5.000,00.

! Ukládá odboru správy majetku a in-
vestic oslovit správce konkurzní pod-

staty ve věci jednání o možnosti roz-
dělení dražených pozemků (část par-
cel v ul. B. Němcové) — rozšíření sběr-
ného dvora.

! Ukládá vedoucímu technických slu-
žeb předložit informace o stávajícím
provozu sběrných dvorů a o provozo-
vání obdobných zařízení v jiných měs-
tech po projednání v komisi preven-
ce kriminality a životního prostředí.

! Ukládá technickým službám ihned
provizorně vymezit prostor pro vjezd
aut na parkoviště u hřbitova zabu-
dováním dvou patníků a připravit ná-
vrh technického řešení vjezdu s tím,
že k úpravě samotné dojde na jaře
příštího roku. 

! Bere na vědomí informace vedou-
cího oddělení investičního rozvoje ve
věci předpokladu provozních nákla-
dů Občanského centra pro rok 2010
a podmínek pronájmu prostor Ob-
čanského centra. 

! Ukládá ředitelce DDM podat infor-
mace o provozu Občanského centra
v intencích zápisu. 

! Schvaluje vyřazení a likvidaci
hmotného majetku dle podkladů
příspěvkové organizace Mateřská
škola Beruška v Chlumci nad Cid-
linou a Mateřská škola U Zámku
v Chlumci nad Cidlinou za spolu-
práce s TSBH v souladu se záko-
nem o odpadech. 
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rozšíření komunikace (prodloužení
komunikace Spravedlnost) — část po-
zemkové parcely p.p.č. 909/22 a dá-
le na části parcel dle PK 914, 916,
925, 928/1 a 928/2 v k.ú. Chlumec
nad Cidlinou dle záborového elabo-
rátu za úřední cenu. Geometrický
plán uhradí Město Chlumec nad Cid-
linou, prodávající uhradí daň z pře-
vodu nemovitostí. 

! Bere na vědomí informaci o „před-
polí“ řadových domů v Říhově ulici.

! Bere na vědomí vyjádření společ-
nosti Kovoplast Chlumec nad Cid-
linou, a.s. ve věci výkupu pozemků
pro cyklostezku Chlumec nad Cidli-
nou — Kladruby a ukládá odboru
správu majetku a investic v této věci
dále jednat.

! Bere na vědomí informace o ne-
movitostech v konkurzní podstatě

v ulici Boženy Němcové a ukládá
odboru správu majetku a investic dá-
le jednat o možnosti získání pozem-
ku p.p.č. 1221/3 v k. ú. Chlumec nad
Cidlinou do majetku Města.

! Schvaluje záměr prodeje pozemko-
vé parcely p.p.č. 720/2 o výměře
11 m2 v k.ú. Chlumec nad Cidlinou.

! Schvaluje zařazení investičních ak-
cí dle přílohy č. 1 „Realizace 2010“
do připravovaného rozpočtu Města
Chlumec nad Cidlinou na rok 2010.

! Schvaluje Obecně závaznou vyhláš-
ku č. 2/2009, kterou se ruší Obecně
závazná vyhláška č. 1/2009, o sta-
novení koeficientu pro výpočet da-
ně z nemovitosti.

! Schvaluje Obecně závaznou vy-
hlášku č. 3/2009, kterou se mění
Obecně závazná vyhláška č. 5/2008
o místních poplatcích. 

! Bere na vědomí dopis obyvatel lo-
kality Na Františku a ukládá mís-
tostarostovi sdělit jim, že bylo firmě
M.I.S. a.s. Pardubice zadáno zpra-
cování studie ulice Na Františku (pře-
hled dotčených pozemků, záborový
elaborát včetně geodetického zamě-
ření), která by měla být hotova do
konce listopadu. 

! Schvaluje částku Kč 550.000,00 ze
svého rozpočtu na rok 2010 jako pří-
spěvek na likvidaci komunálního od-
padu v roce 2010.

! Bere na vědomí kontrolu kontrol-
ního výboru týkající se nájemného
a výdajů na údržbu městských bytů.

Jana Tučková
sekretariát starosty

***** skrytá informace dle zákona číslo
101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů
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Chlumec nad Cidlinou o.p.s. za ce-
nu Kč 25.000,00.

! Schvaluje prodloužení nájemní
smlouvy *****, Klicperova 55/I
o 3 měsíce, tj. do 28. 2. 2010 (zápis
č. 20. bytové komise, bod 5.). 

! Schvaluje uzavření Smlouvy o dílo
na zhotovení projektu č. 34/09 me-
zi Městem Chlumec nad Cidlinou
a firmou M.I.S. a.s. Hradec Králové ve
věci „Opatření pro zvýšení bezpeč-
nosti dopravy — přechod pro chodce
ul. Klicperova v Chlumci nad Cid-
linou“.

! Schvaluje uzavření Smlouvy o dí-
lo na zhotovení projektu č. 35/09
mezi Městem Chlumec nad Cidlinou
a firmou M.I.S. a.s. Hradec Králové
ve věci „Opatření pro zvýšení bezpeč-
nosti dopravy — přechod pro chodce
ul. Kozelkova v Chlumci nad Cid-
linou — varianta B“.

! Schvaluje uzavření Smlouvy číslo
2009/11/05/3 o připojení a střeže-
ní monitorovacím systémem, která
bude uzavřena mezi Hlídací a moni-
torovací službou Bara HK, spol. s r.o.
a Městem Chlumec nad Cidlinou. 

! Schvaluje Smlouvu o spolupráci,
která bude uzavřena mezi Městem
Chlumec nad Cidlinou a firmou Mla-
dá fronta a.s. Praha ve věci umístě-
ní reklamního stojanu na tiskoviny
ve vestibulu budovy radnice. 

! Schvaluje návrh personálního ob-
sazení Městského úřadu Chlumec
nad Cidlinou od 1. 1. 2010.

! Schvaluje zapojení Města Chlumec
nad Cidlinou do projektu Králové-
hradeckého kraje Rodinné pasy s tím,
že poskytovatelem slev bude Měst-
ské muzeum Loreta (15 %) a měst-
ské koupaliště (10 %).
Ukládá vedoucí muzea a vedoucí-
mu technických služeb provést ihned
bezplatnou registraci na www.rodin-
nepasy.cz a připravit na příští sezo-
nu možnost využití slev v rámci pro-
jektu Rodinné pasy.

! Bere na vědomí zápis z kulturní
a školské komise č. 9 věnovaný pro
pagačním materiálům Města Chlu-
mec nad Cidlinou s tím, že rozhod-
la takto:
1) Baroko v Čechách (DVD) — je

v dostatečném množství.
2) Mapky Chlumce — jsou v dosta-

tečném množství pro potřeby
informačního centra.

3) Skládací letáček Lorety — uklá-
dá vedoucí muzea zjistit cenu,
sdělit počet požadovaných kusů.

4) Skládací leták o městě — neob-
novovat. 

5) Bloky + tužky s logem města —
dále rozdávat zdarma.

6) Proměny města (brožura + DVD
+ pexeso) — nedokupovat. 

7) CD ZUŠ — ukládá tajemníkovi
zjistit, co ZUŠ připravuje nové-
ho, a popř. objednat 30 ks CD či
DVD (cena cca Kč 150.00/ks).

8) Leták „Naučná stezka“ — uklá-
dá vedoucí knihovny zjistit ce-
nu a sdělit počet požadovaných
kusů. 

9) Pohlednice Lorety — jsou v do-
statečném množství. 

10 — 12) Nová pohlednice, záložky
s Loretou a stolní kalendář — ne-
pořizovat. 

13) Brožura o historii chlumeckého
muzea — ukládá vedoucí mu-
zea předložit informaci o poža-
davku na množství, předpoklá-
dané ceně a zda částka půjde
z rozpočtu muzea. 

14) Keramické zvonečky atd. (práce
dětí keramického kroužku při
ZŠ a ZUŠ) — ukládá tajemníko-
vi vyžádat si vzorky.

15) Lahvová vína s etiketou „Chlu-
mecké víno“ — ukládá starosto-
vi a radnímu Kučerovi zjistit po-
drobnosti.

16) Obrázky z výstavy p. Fibigra
— nepořizovat.

17) Připravovaná kniha Dr. Richt-
ra — informace. 

! Ukládá tajemníkovi jednat se Stu-
diem RESI o předložení nabídky
cca tři vzorků triček s potiskem. 

! Bere na vědomí informaci o vý-
sledku zjiš\ování průjezdnosti ná-
kladních aut v Kladrubech. 

! Nereflektuje na nabídku NRv Pic-
tures s.r.o. Jičín — „Projekt interne-
tové televize“.

! Projednala výsledek a doporučení
Zprávy hodnotící komise o posouze-
ní a hodnocení nabídek na zhoto-
vitele podlimitní veřejné zakázky
„Oprava koupaliště“.

! Rozhodla v souladu s doporučením
hodnotící komise o výběru nejvhod-
nější nabídky na veřejnou zakázku
„Oprava koupaliště“: Stavoka Kosi-
ce a.s., IČ 25275119.

! Schvaluje v souladu s doporuče-
ním hodnotící komise pořadí dal-
ších uchazečů při výběru nejvhod-
nější nabídky na veřejnou zakázku
„Oprava koupaliště“: 2. Průmstav Ná-
chod s.r.o., IČ 25275062, 3. M-SIL-
NICE a.s., IČ 42196868. 

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení poplatek za likvidaci komunál-
ního odpadu na rok 2010 pro obča-
ny, bytové domy a bytová družstva ve
výši poplatku roku 2009 (vyhláška
Města č. 6/2008 zůstává v platnosti).

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení poplatek za likvidaci komunál-
ního odpadu na rok 2010 pro fyzic-
ké osoby-podnikatele a právnické
osoby dle předloženého návrhu.

! Doporučuje zastupitelstvu ke schvá-
lení poplatek za likvidaci komunál-
ního odpadu na rok 2010 pro do-
movy důchodců, školy a školská
zařízení dle předloženého návrhu. 

! Bere na vědomí informaci ta-
jemníka o následující změně úřed-
ních hodin před vánočními svátky:
úřední den bude pondělí a úterý 21.
a 22. prosince. Ve středu 23. 12. bu-
de radnice od 14 hodin uzavřena. 

! Schvaluje uvolnění částky Kč 20.000
na květinovou výzdobu sálu zámku
Karlova koruna v rámci pořádání
3. reprezentačního plesu Města Chlu-
mec nad Cidlinou včetně květin pro
zúčastněné dámy. Výzdobu zajistí
Zahradní centrum Karlova koruna. 

VÝPIS Z USNESENÍ
30. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA
konaného dne 11. 11. 2009

Zastupitelstvo města:
! Schvaluje předloženou smlouvu

o bezúplatném převodu nemovitos-
tí č. UZSVM/H/20388/2009-HMSU
(ČR — Úřad pro zastupování státu ve
věcech majetkových x Město Chlu-
mec nad Cidlinou) týkající se převo-
du p.p.č. 1560/1 a 1561 v k.ú. Chlu-
mec nad Cidlinou.

! Schvaluje přijetí daru části pozem-
ku p.p.č. 1005/3 o výměře 90 m2 v k.ú.
Chlumec nad Cidlinou od VIKTO-
RIAGRUPPE AG org. sl. 

! Ruší usnesení zastupitelstva měs-
ta 7/27/09.

! Schvaluje uzavření kupních smluv
s vlastníky pozemků potřebných pro

Výzva 
zájmovým a sportovním

organizacím
Komise pro zájmovou činnost a sport vyzývá všechny

zájmové organizace, které působí v katastrálním území měs-
ta Chlumec nad Cidlinou, aby navrhly ze svých řad úspěš-
né reprezentanty za rok 2009 (děti i dospělé). Vybraní re-
prezentanti se zúčastní slavnostního setkání se starostou
města. Návrhy předkládejte do 30. 1. 2010 na správním od-
boru u pí Fölklové nebo na sekretariát MěÚ v Chlumci nad
Cidlinou.

Upozornění
pro zájmové organizace

Tímto upozorňujeme všechny zájmové organizace, že se
blíží termín, kdy je možno žádat o finanční příspěvky z roz-
počtu města.

Tímto termínem bude den 30. 1. 2010. Do této doby
můžete své žádosti předkládat na Městský úřad Chlumec
nad Cidlinou k rukám I. Fölklové (zapisovatelce komise pro
zájmovou činnost a sport), případně své žádosti předejte
na sekretariát MěÚ Chlumec nad Cidlinou.

Tiskopis bude k vyzvednutí u pí Fölklové na
správním odboru, případně i na internetové adre-
se www.chlumecnc.cz.

Zimní údržba
chodníků

Na základě změny zákona o pozemních komunikacích
přechází odpovědnost za škody, jejichž příčinou byla záva-
da ve schůdnosti, na vlastníka chodníku. 

Město Chlumec nad Cidlinou zajiš\uje zimní údržbu pro-
střednictvím organizační složky Technické služby a bytové
hospodářství. Počet zaměstnanců a množství potřebného
technického vybavení však nejsou úměrné rozsahu udržova-
ných ploch. Úklid celého města v krátké časové lhůtě je te-
dy nereálný. Schválený plán zimní údržby stanoví pořadí
odstraňování závad ve schůdnosti chodníků, kdy přednost-
ně dojde k údržbě nejvíce frekventovaných tras včetně pří-
stupu k důležitým objektům a zařízením ve městě (zdravot-
ní střediska, mateřské školy atd.). V případě dlouhodobě
nepříznivých klimatických podmínek lze předpokládat, že
úklid ve zbytku města bude probíhat až následující den. 

Touto cestou žádáme spoluobčany o výpomoc při zim-
ní údržbě chodníků před jejich objekty, aby nebezpečí pro
chodce bylo minimalizováno. 

Lubomír Tuček             Mgr. Otakar Kuchař
vedoucí TSBH                    místostarosta
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tolické církve Pavlu Siedlovi, který za
nás všechny ve svém zamyšlení popřál
všem občanům klidnou dobu adventní
a vánoční.

Těší nás, že jste přišli v tak hojném
počtu a že jste snad byli spokojeni,
a přejeme si, abychom se ve zdraví se-
šli na zahájení adventu v příštím roce.

Zároveň si vás dovolujeme pozvat na
další adventní koncert, který se koná
v sobotu 19. prosince 2009 od 18.00 ho-
din v chrámu svaté Voršily na chlumec-
kém náměstí. 

Josef Komárek 
předseda OS „Město v zahradách“
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Letošní podivné počasí nás udivuje
stále víc a víc svými výkyvy, a tak snad
jen když prolistujeme kalendář, zjistí-
me, že Vánoce se blíží rychlostí bles-
ku, i když venkovní teploty jsou zatím
spíše velikonoční. 

V našem městě se stalo nádhernou
tradicí zahájit advent slavnostně. Nevím,
jestli jste si to, vážení čtenáři, uvědomi-
li, ale letos pro vás tuto akci připravilo
občanské sdružení „Město v zahradách“
ve spolupráci s Městem Chlumec nad
Cidlinou již podesáté. Když jsme v ro-
ce 2000 s tímto nápadem přišli, sešlo
se nás i vás na chlumeckém náměstí
asi 200. Ale během dalších let se po-
čet účastníků rozrůstal a nám dělalo
každoročně radost, že se dav zvětšoval
a nabýval na síle do počtu minimálně
2 tisíc. Ani letos - v první adventní nedě-
li 29. listopadu jste nezklamali. A pro-
tože nám počasí opravdu přálo, musím
se přiznat, že jsme s tím i počítali. Udě-
lalo nám velikou radost, že jsme na
prostranství před Majorátem viděli ne-
jen chlumecké tváře, ale naše město
při této příležitosti navštívili i obyvate-
lé okolních obcí, a dokonce jsme zjisti-
li, že máme v davu příznivce z Nového
Bydžova. A protože náš advent slavil
letos významné jubileum, snažili jsme
se připravit pro vás i o něco slavnostněj-
ší program, samozřejmě jako každo-
ročně ve spolupráci s místní základní
uměleckou školou.

Adventní slavnost byla zahájena
v Husově sboru koncertem VCHPS -
Volného chlumeckého pěveckého sdru-

žení. Toto seskupení mladých žen a dí-
vek pod vedením Ondřeje Vávry se
spolu schází pro radost ze zpěvu již
několik let a na jejich výkonu to bylo vi-
dět. V hodinovém programu jsme sly-
šeli církevní skladby, spirituály, gospe-
ly, židovské písně, ale nechyběly ani
tradiční české koledy. Po skončení kon-
certu byla na tvářích všech poslucha-
čů, ale i vystupujících vidět spokojenost
a pohoda. Najednou jsme zapomněli,
že je neděle navečer a že máme zítra
pracovní povinnosti. A tak to má být.
To je advent - zastavit se, odpočinout
si, rozjímat, sejít se s přáteli, připravit
se na vánoční svátky.

Za zvuků vánočních melodií v po-
dání trubačů místní ZUŠ se úderem
17. hodiny Klicperovo náměstí opět roz-
zářilo. Všední a důvěrně známá místa
se najednou proměnila v pohádkovou
nádheru a všem je jasné, že Vánoce -
nejkrásnější svátky v roce - na sebe už
nenechají dlouho čekat. Pak následo-
val koncert pěveckého sboru ZUŠ pod
vedením Jany Knížkové, který byl jen
jednou z částí pestrého programu žá-
ků a učitelů ZUŠ, kteří letos připravi-
li putování za andělem pod názvem
„Pojzte s námi k betlému“. Na tomto
náročném projektu se pod režijní tak-
tovkou Petry a Romany Hlubučkových
podílela řada vyučujících všech oborů
ZUŠ a na 130 účinkujících z řad žáků.
A tak jsme mohli absolvovat roman-
tickou procházku po nábřeží Cidliny
za světla loučí a svíček a vychutnávat
tu pravou předvánoční atmosféru s řa-

dou zastavení doplněných motivy pře-
slavné pouti k betlému. A ruku na srd-
ce, kdy jste se v podvečer kolem Cidli-
ny takhle krásně prošli? Celý program
byl zakončen opět před budovou Hu-
sova sboru klaněním se Ježíškovi u jes-
liček a krátkým koncertem dechové
sekce ZUŠ, která si připravila několik
vánočních písní. V budově Majorátu by-
ly k vidění práce žáků výtvarných obo-
rů. Všem lidičkám z chlumecké ZUŠ
patří naše obrovské poděkování. 

Po roce na děti nezapomněl Miku-
láš s čerty, kteří rozdávali sladkosti.
Pro všechny bez rozdílu věku byl při-
praven čaj na zahřátí, pravda, pro ty
plnoleté s rumem. U stánku s kerami-
kou si zájemci mohli zakoupit vánoč-
ní výrobky - práce dětí školní družiny.

V závěru nesmíme zapomenout po-
děkovat těm, bez kterých bychom tuto
krásnou akci jen těžko mohli v tako-
vém rozsahu pořádat. Jsou to naši part-
neři - Město Chlumec n. Cidlinou v čele
se starostou Ing. Miroslavem Uchytilem
a pan Miloslav Malý - závodní stravová-
ní. Děkujeme i místním hasičům, stát-
ní a městské policii a pánům Pavlu
Hamplovi a Jaroslavu Hlídkovi, kteří
se postarali o to, abyste všichni dobře
viděli, slyšeli a cítili se bezpečně při pře-
cházení hlavní silnice. Děkuji i svým
kolegům - členům OS „Město v zahra-
dách“ za ochotu a pomoc při organi-
zaci, všem učitelům a žákům ZUŠ za
kulturní program, Církvi českosloven-
ské husitské za příjemně vytopené pro-
story Husova sboru a faráři římskoka-
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Další chlumecké ulice
se zbaví kamionů

Chlumec nad Cidlinou - Konečně oddechnout si budou
moci obyvatelé ulic Nádražní, Vrchlického a Na Spravedl-
nosti. Poté, co se podařilo dokončit stavbu zátěžové ko-
munikace do průmyslové zóny, omezí radnice v těchto čás-
tech města dopravu. Zmizí především nákladní auta. „Život
lidí bydlících v těchto ulicích bude opět mnohem snesitelněj-
ší,“ uvedl starosta Chlumce nad Cidlinou Miroslav Uchytil.
Silnice do průmyslové zóny přišla na bezmála 30 milionů.
Město navíc muselo stavbu několikrát odložit kvůli problé-
mům s penězi.                                                   (sir)

Přetištěno z Hradeckého deníku

Upozornění o změně pracovní doby ve dnech
22. 12., 23. 12., 29. 12., 30. 12. a 31. 12. 2009

Městský úřad Chlumec nad Cidlinou oznamuje, že ve výše
uvedených dnech dochází ke změně pracovní doby takto:

Po 21. 12. 7.30 - 17.00 hod. (beze změny)
Út 22. 12. 7.00 - 17.00 hod.
St 23. 12. 7.00 - 14.00 hod.
Po 28. 12. 7.30 - 17.00 hod. (beze změny)
Út 29. 12. 7.00 - 17.00 hod.
St 30. 12. 7.00 - 14.00 hod.

Dne 31. 12. 2009 bude z technických důvodů
Městský úřad Chlumec nad Cidlinou uzavřen.

10. chlumecké zahájení adventu
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kým vojákům, kteří jim je přivezli jako
pozornost. Tyto Vánoce byly výjimečné
také proto, že se poprvé přestaly hrát
koledy, z časopisů a pohlednic zmizely
obrázky Ježíška. Začalo se psát o tom,
že Ježíška prosí o dárky jen hloupé dě-
ti. Ježíška nahrazuje děda Mráz a vá-
nočnímu stromu se říká jolka.

Je to už půl století, kdy se na Vá-
noce dávala přenosná rádia - tranzisto-
ráky, s kterými se chodilo z frajeřiny jen
tak po městě. Dalším oblíbeným dár-
kem byla autíčka na setrvačník a holčič-
ky toužily po kufříku z tvrdého papíru,
který měl kovové ucho a zacvakávací
kovový zámek. V něm se nosily malé
panenky, háčkování nebo pletení.

Před čtyřiceti lety byly jako nejúžas-
nější dárek ceněny gramofonové desky
s jakoukoli zahraniční hudbou a džíny
- čím odřenější, tím lepší. Hitem bylo co-
koli z džínoviny přivezené ze zahraničí,
klidně i džíny určené k vyhození. Pře-
šívaly se, záplatovaly nebo se z nich ši-
ly tašky zvané somradla.

V druhé polovině 70. let minulého
století byly velkou novinkou plastové
digitální hodinky, které měly místo ru-
čiček displej s blikajícími čísly. Kdo je

měl, byl opravdový hrdina. Oblíbená
a žádaná byla také sada dámských kal-
hotek z prodejen zahraničního zboží
Tuzex. Na každých byl obrázek a ang-
lický nápis jednoho dne v týdnu - Mon-
day, Tuesday,… V roce 1977 přišly na
svět postavičky - Igráčci československé
firmy Igra, které byly mezi dětmi velmi
oblíbené. Představovaly různé profese
- zedníky, kuchaře, kominíky. Holčičky
milovaly mluvicí a česací panenky. Dů-
ležité bylo, aby panenky měly hodně
silonových vlasů, které vypadaly jako
pravé. Hitem byly ty na baterku, které
skřehotavým hlasem říkaly: „Máma.“

První videorekordéry se v Česko-
slovensku objevily v roce 1985 a stály
kolem padesáti tisíc. Na Vánoce před
dvaceti lety je toužil mít každý, tehdy
se daly pořídit za pouhých dvacet tisíc.
Přibývalo i domácností, které si k Vá-
nocům jako ideální dárek pro celou
rodinu pořizovaly barevné televizory.
Například Tesla Color Orava se dala
pořídit i v Tuzexu a stála přes devět
tisíc korun. 

Před deseti lety byla snem malých
děvčat elektronická hračka Tamagoči,
která nakrátko vytlačila z centra zájmu

panenky. Byla to krabička, která kňou-
rala a vysílala různé požadavky jako
malé dítě. Když je majitelka neplnila,
hračka takzvaně kolabovala. O těchto
Vánocích se poprvé jako dárky objevi-
ly i mobilní telefony. Proti těm dnešním
byly mnohem větší a těžší a stály kolem
pěti tisíc korun. 

A jaké budou ty letošní Vánoce?
Každoročním vánočním hitem posled-
ních let jsou určitě parfémy. Každý rok
stoupá právě před Vánocemi jejich pro-
dej až o sedmdesát procent, především
díky mužům, kteří jimi řeší bezradnost,
co partnerkám koupit. Pokračuje obli-
ba zážitkových dárků, tedy především
poukazů na taškařice, jako je hodina
jízdy v tanku, seskok padákem, let balo-
nem či kurz střelby ze samopalu. Když
nevíme, co koupit, dáváme poukázky
do jednotlivých obchodů a obdarovaný
si po Vánocích, až budou slevy, vybe-
re sám.

A\ už budou dárky pod stromečkem
jakékoli, pamatujte, vážení čtenáři, že
kouzlo Vánoc spočívá přece v něčem
úplně jiném. Krásné a spokojené Vá-
noce vám přeje 

Mgr. Milena Komárková

Počátkem 20. století bylo kupování
vánočních dárků spíš módou než tra-
dicí. Češi měli původně s rozdáváním
dárků spojený 6. prosinec, tedy svátek
svatého Mikuláše. Zvyk obdarovávat se
věcmi 24. prosince se v Čechách a na
Moravě začal rozmáhat až v 19. století,
ale hodně pomalu. Do té doby se dá-
valy dárky ke konci roku jen služeb-
nictvu, a to jako vděk za dobrou práci.
Dárky nebyly nic moc - koláč, vánočka
či starší oblečení po paní domu. 

Když však Češi převzali německou
tradici zdobit vánoční stromeček, za-
líbil se jim i zvyk dávat si pod něj dár-
ky. Na venkově se dávaly sladkosti, lát-
ky na šaty, ozdoby pro ženy, rukavice,
ponožky, čepice. Měš\ané si s oblibou
kupovali pantofle, dýmky, tabatěrky, hra-
cí strojky či kožešinové límce a čepice.
Šlo spíše o dárky symbolické a krásné.
Kupování užitkových dárků, jako jsou
televizory, ledničky, počítače apod., se

rozmohlo až za totality a bylo specia-
litou socialistických zemí. Souviselo to
s tím, že se tyto věci musely velmi slo-
žitě shánět.

Dnes se naopak Češi zase vracejí
k dávání dárků pro radost, to zname-
ná ke šperkům, parfémům, hezkému
oblečení či elektronice. K velké změně
došlo také v technice balení. Mnohým
tez jde i o to, aby dárky pod stromeč-
kem vypadaly krásně. Na to se dříve
příliš nedbalo. Čím jsme si tedy v mi-
nulých stech letech dělali o Vánocích
radost?

Před sto lety byly ve velké módě por-
celánové panenky s tvářemi miminek.
Jejich hlavičky vážily záměrně až dvě
kila, aby se holčičky správně naučily
držet nemluvně pod hlavou. Dovolit si
je mohli ale jen v zámožných rodinách,
ale toužila po nich každá holka.

Před devadesáti lety to byly panen-
ky v lidových krojích. Vliv na to měl

vznik republiky, a tak bylo v kurzu vše,
co souviselo s vlastenectvím. Kroje se
často pořizovaly i dětem, stejně jako ná-
mořnické oblečky.

Velkým hitem se před osmdesáti
lety stalo JOJO. Kolečko na provázku
chtěly děti v bohatých i chudých rodi-
nách. Dalším, velmi oblíbeným dárkem
této doby byl gramofon, přístroj s vel-
kou troubou, nálepkou s naslouchají-
cím psem a nápisem His Master's Voi-
ce byl snem každého. Kdo ho měl, ten
něco znamenal.

Vánoce před sedmdesáti lety byly
ve znamení vláčků s lokomotivami od
firmy Merkur. Jejich výroba byla pře-
rušena za války kvůli nedostatku ba-
revných kovů, takže se staly nedostat-
kovým zbožím, a tudíž ještě žádanější.

Před šedesáti lety byly doslova vá-
nočním trhákem nylonky - punčochy,
které vypadaly, jako by na noze nebyly.
Češky je poznaly po válce díky americ- PR
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Vánočním svátkům po mnoho
a mnoho let předcházel půst, kte-
rý se přísně dodržoval po celý ad-
vent, to znamená od začátku pro-
since až do Štědrého dne. V tomto
období se vůbec nesmělo jíst maso.

Ovšem opravdový půst se dodr-
žoval leckde pouze na Štědrý den.
Lidé nesnídali a jedli jednou den-
ně, a to v poledne, kdy se podávala
zelná nebo ovocná polévka a kus

chleba. Věřilo se totiž, že Štědrý večer začíná okamžikem
spatřením zlatého prasátka, to je spatřením první hvězdy na
obloze. Pak začala nejbohatší hostina v roce. Hospodyně ně-
kde připravovaly až devět jídel - aby byla v příštím roce bo-
hatá úroda.

To, že se o Štědrém večeru hodně jedlo, nebyla nestříd-
most, ale spíš potřeba po dlouhém půstu. K těmto jídlům se
vztahovala i řada pověr.

Polévky se podávaly se zdůvodněním, že jsou základem
života. Ryby, aby lidé byli účastni „lovu Páně“. Připravovány

byly jak smažené, tak vařené, rosolované, pečené i takzva-
ně načerno, tedy s omáčkou ze zavařeniny v pivní zálivce
a sirupu. Houby zase měly po celý rok rodině přinášet štěs-
tí. Zelí chránilo před zimnicí, řepa před úplavicí a svrabem,
jalovec před morem. Knedlíky byly symbolem sytosti, ja-
blečný závin se pekl jako pochoutka. Muzika, což byla směs
křížal z jablek švestek a hrušek, prý měla bránit žízni při
polních pracích.

Snadno si domyslíme, že štědrovečerní hostiny se od
sebe lišily podle zámožnosti rodin, podle toho, zda se ode-
hrávaly v chalupě nebo ve statku, v chudém horském kraji,
nebo bohaté a úrodné nížině…

Zůstaňme na chvíli u K. J. Erbena: 

„Tma jako v hrobě, V krbu se svítí,
mráz v okna duje, stará podřimuje,
v světnici teplo u kamen. děvčata předou měkký len.

Toč se a vrJ, můj kolovrátku,
ejhle adventu již nakrátku
a nedaleko Štědrý den.“

AV

VÁNOCE 
- čas rozjímání a vzpomínek

Hitparáda vánočních dárků 
aneb

co jsme si nadělovali v průběhu století

Inzerce
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Sousední Nový Bydžov se honosí
přívlastkem „město studentských me-
rend“. Ano, se studentským životem je
město neodmyslitelně spjato. Střední
školství zde má výraznou tradici. To
ostatně vědí stovky a tisíce lidí z Chlu-
mecka, které v Novém Bydžově střední
školu absolvovaly. Nesporným faktem
však je, že z pěti středních škol v re-
gionu Novobydžovska jich po nedáv-
ném převodu ze státu na kraj již v sou-
časné době zůstala zachována jen část.
Konkrétně tři - gymnázium, VOŠ a SOŠ
(tedy tzv. „ekonomka“) a SŠTŘ (tedy
tzv. „učňovka“). V těchto dnech se navíc
dostaly na veřejnost informace o dalším
připravovaném útlumu středního škol-
ství v regionu, tentokrát ve vztahu ke
gymnáziu. Pokusím se tedy vysvětlit
okolnosti tohoto nového případu. 

Královéhradecký kraj jako zřizo-
vatel převážné většiny středních škol
(s výjimkou těch soukromých a církev-
ních) má problémy s finančním zajiště-
ním provozu celého kraje a ve školství
řeší také silný demografický pokles,
který se projevuje výrazným nedostat-

kem žáků na odborných a zejména
učňovských školách. Z tohoto důvodu
pokračuje proces zvaný optimalizace
sítě středních škol. Jedním z jeho cílů
je částečné utlumení oborů všeobec-
ného vzdělávání a posílení oborů od-
borného vzdělávání. V rámci optimali-
začních kroků mělo k 1. 7. 2010 dojít
ke sloučení novobydžovského gymná-
zia s VOŠ a SOŠ Nový Bydžov. Sou-
částí tohoto plánovaného řešení mělo
být i zrušení víceletého studia na gym-
náziu a omezení gymnaziální výuky ze
současných 10 tříd na pouhé 4 třídy.
Ovšem existence 4 tříd gymnázia ve
stávajících prostorách školy by do bu-
doucna nebyla možná, protože školní
budova by zůstala poloprázdná a její
provoz by byl nerentabilní. Musel by te-
dy nutně následovat další krok: buz
úplné zrušení gymnaziální výuky, ne-
bo přesun těchto tříd do prostor od-
borné školy, ovšem s nevyhnutelným
utlumením některého z jejích oborů.
Žádná z obou zmiňovaných středních
škol nemá v současné době problémy
s naplněností tříd žáky ani s financová-

ním, obě dosahují velmi dobrých výsled-
ků ve vzdělávací činnosti, aprobovanost
pedagogického sboru se blíží 100 %
a tradice obou institucí je více než sto-
letá. O těchto a dalších skutečnostech
diskutovali ředitelé obou středních škol
PaedDr. Jaroslav Šedivý a Mgr. Václav
Málek dne 10. 11. 2009 v Novém Byd-
žově s vedoucí odboru školství Kraj-
ského úřadu Královéhradeckého kraje
JUDr. Radmilou Šulcovou. Jednání bylo
velice konstruktivní, probírala se rizika
i přednosti současného stavu, každo-
pádně se podařilo pozastavit celý opti-
malizační proces v Novém Bydžově.
Podle slov vedoucí odboru proběhne
komplexní analýza v rámci celého kra-
je a na jejím základě bude předložena
nová varianta řešení sítě středních škol.
S podobným závěrem proběhlo i ná-
sledující jednání na novobydžovské
radnici s radním Královéhradeckého
kraje odpovědným za oblast školství
PhDr. Jiřím Noskem za přítomnosti sta-
rosty Nového Bydžova Ing. Pavla Lou-
dy a starosty Chlumce nad Cidlinou
Ing. Miroslava Uchytila. 

Kdo může poradnu využívat?
! držitelé průkazů ZTP, ZTP/P, TP
! senioři, sociálně slabší rodiny
! rodiny s dětmi
! nezaměstnaní
! ostatní klienti 

Co nabízíme?
! informace a pomoc při sjednávání slev

- dodávku plynu a el. energie u vybraného dodavatele,
sleva až 7 %

- služby vybraného mobilního operátora a pevné linky,
sleva 10-20 %

- pojištění domácnosti a nemovitosti, sleva 10-20 %
(ZTP, ZTP-P u vybraných pojiš\oven)

- pojištění za škodu způsobenou zaměstnavateli

- pohonné hmoty v síti vybraných čerpacích stanic
! zajištění financí na pohřebné - program Pieta
! prevenci před nebankovními úvěry, předlužení a exe-

kuci s možným dopadem na slabší sociální skupiny
! vyřízení žádosti na zateplení domu a její zprostředko-

vání se slevou až 50 % od státu - ZELENÁ ÚSPORÁM
! nabídku pracovních příležitostí v poradnách OSSAFP ČR

po celé ČR
! kurzy finanční gramotnosti s osvědčením o odbornosti

Kontaktní místo:
Hradec Králové: Všehrdova 194, 
Čtvrtek 10.30 h - 12.30 h
telefon: 518 321 861, 739 623 273
e-mail: financniporadna@seznam.cz
www.socfinporadnycr.cz

Neplaate víc, než je nutné !!!
Občanské sdružení sociálních a finančních poraden 

s krajskou radou Svazu důchodců
ZAHAJUJE BEZPLATNOU SOCIÁLNĚ-FINANČNÍ PORADNU

Optimalizace sítě středních škol

A závěr? Ten je teprve před námi.
Osobně zůstávám optimistou. Věřím,
že pro gymnázium likvidační verze zá-
měru optimalizace se již do Nového
Bydžova nevrátí. Poděkování zaslouží
starostové Nového Bydžova i Chlumce
nad Cidlinou za společný postup a jed-
noznačné odmítnutí předkládané va-
rianty řešení středního školství na No-
vobydžovsku. Každopádně definitivní
rozhodnutí vynese ten, kdo platí pro-
voz škol - tedy zřizovatel, což je Krá-
lovéhradecký kraj. Ale spolurozhodovat

bude i veřejnost. Vždy\ se blíží termín
podávání přihlášek na střední školy.
Možná právě výsledky letošního přijí-
macího řízení rozhodnou. Celá aféra
může totiž vnést nejistotu mezi zájem-
ce o studium na novobydžovských střed-
ních školách, ti si následně podají při-
hlášku jinam a dají jedné straně do
rukou výrazný trumf - vidíte, o školy
není zájem. Kde nebyl problém, tam
najednou vznikne. Co se jednou ztratí,
už se těžko získává zpět. Máte-li tedy
potomka v 7. či 9. třídě základní ško-

ly a bude-li v ruce svírat přihlášku na
střední školu, myslete na to, že když ji
na novobydžovské střední školy nepo-
dáte tez, možná ji nepodáte už nikdy.

Děkujeme za dlouholetou důvěru
naší činnosti i za současnou podporu
úsilí o zachování dostupnosti gymna-
ziálního vzdělávání pro žáky tohoto
regionu.

PaedDr. Jaroslav Šedivý
ředitel gymnázia

V Novém Bydžově dne 25. 11. 2009

Z hlediska historického není jeden a čtvrt století příliš
dlouhá doba. Spíš jen kapka v moři lidských dějin. V po-
měru k lidskému životu je to však doba dlouhá. Vyšší od-
borná škola a Střední odborná škola, která v Novém Byd-
žově vznikla před sto dvaceti pěti lety, poskytla vzdělání
mnoha generacím. Počet absolventů všech oborů se počí-
tá dnes už na tisíce. A tak bylo letošního 10. října opravdu
co slavit.

Od dob svého založení prošla škola mnoha změnami,
od původního ryze zemědělského zaměření přes hospodyň-
skou školu až po obory ekonomické a účetnické. Současná
škola nabízí studentům dva obory středního odborného vzdě-
lání s maturitou - Ekonomiku a finanční služby a Obchod-
ní akademii - a jeden obor vyšší odborné školy - Účetnictví
a daně. A tak původní praxi v zemědělství na poli nebo v kra-
víně vystřídala účetnická praxe na úřadech a v kancelářích
firem. Dnes se žáci pravidelně účastní různých soutěží, or-
ganizuje se řada školních akcí, jako jsou například zahra-
niční zájezdy, lyžařský kurz a letní výcvikový kurz, předvá-
noční sportovně-kulturní den nebo tradiční maturitní ples.
Nechybějí ani exkurze do Parlamentu ČR, do České národ-
ní banky, na soudní přelíčení nebo poznávání historické Pra-
hy. V průběhu let se zásadně změnilo i školní zázemí. Bu-
dova školy prošla mnoha opravami a přestavbami a po
předloňské stavební úpravě získala škola v prostorách bý-
valé půdy nové moderní učebny výpočetní techniky a jazy-
ků. Ti starší absolventi, kteří na oslavu přišli, často s údi-
vem hleděli na prostorné třídy a moderní vybavení. Vždy\
stačí porovnat dobové fotografie s aktuální skutečností
a každého udiví obrovský technický pokrok. Staré psací
stroje a mechanické kalkulačky jsme vyměnili za počítače,
které nahradily tradiční strojové psaní i výpočty v účetnictví.
V každé třídě lze využít dataprojektor nebo alespoň video-
přehrávač. Staré věšáky a lavičky v šatnách nahradily mo-
derní skříňky a na chodbě si můžeme v automatu dát kávu
nebo svačinu. Přesto většina návštěvníků s nostalgií zavzpo-

mínala na svá studentská léta a nejhezčí byla jistě setkání
spolužáků po mnoha letech.

A právě pro ně škola uspořádala bohatý sobotní pro-
gram - setkání bývalých zaměstnanců, studentskou akademii
v Jiráskově divadle, průvod městem, den otevřených dveří
ve škole i setkání v Kulturním domě v Králíkách. Poděko-
vání patří všem, kteří ke zdárnému průběhu dne přispěli,
a poděkování takto posíláme i chlumeckému dechovému
orchestru a mažoretkám, které i přes ne příliš příznivé po-
časí doplnily a obohatily slavnostní atmosféru dne. Doufáme,
že za pár let bude opět důvod podobný den uspořádat. Ne-
musíte však čekat tak dlouho. Naše škola pořádá každo-
ročně Den otevřených dveří, pro žáky základních škol je
určen tradiční „Jeden den na střední škole“ aneb Jak to na
střední škole vypadá, oblíbený je také Evropský den jazyků,
kde si žáci naší školy i dalších základních a středních škol
mohou vyzkoušet výuku cizích jazyků trochu jinak, a neza-
pomínáme ani na seniory, pro něž škola připravila odpo-
ledne s počítačem, angličtinou a zeměpisnou přednáškou.
Tak tedy - jste srdečně zváni. 

Kolektiv zaměstnanců 
VOŠ a SOŠ Nový Bydžov

Novobydžovská VOŠ a SOŠ
oslavila 125 let
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Mlékosrby
Neděle 22. listopadu 2009 byla pro naši obec Mléko-

srby dnem svátečním. Na své cestě po venkovských štacích
zavítali k nám členové Divadla Járy Cimrmana, pánové Zde-
něk Svěrák, Miloň Čepelka a Petr Reidinger.

V 17.30 hodin místního času přivítal tyto nositele Cimrma-
nova odkazu v místní hospůdce samozvaný předseda Cimrma-
nologické společnosti oblast Novobydžovsko pan Mirek Tupec
a strávil s nimi asi 30 minut v družném rozhovoru spojeném
s prohlídkou interiéru hostince.

Po skromném občerstvení pokračovali bardové v cestě do
Nového Bydžova na představení operety Járy Cimrmana „Hos-
poda na mýtince“.                                                    M. T.

6. ledna 2001 ve 13.00 hodin místního času byla na bře-
hu vodní nádrže ve Skřivanech otevřena první veřejná lido-
vá pláž ve třetím tisíciletí

PLÁŽ JÁRY CIMRMANA.
Tímto aktem jsme si připomenuli neprávem opomíjené-

ho českého génia, literáta, pedagoga, vynálezce, dramatika
a cestovatele.

Splnilo se tím také přání neméně slavného rodáka ze
Skřivan Dr. Václava Vojtěcha. Ten při Cimrmanových ná-
vštěvách, když oba muži kráčeli krajem, vždy říkával: „Přál
bych si, Járo, aby se tvé jméno jednou natrvalo zapsalo do
stříbrných vod Cidliny a čarokrásné krajiny vůkol.“

A bylo tak učiněno symbolicky na prahu nového roku,
nového desetiletí, nového století, nového tisíciletí, ve dnech,
kdy lidstvo vykročilo do nového věku. Protože Jára Cimrman
sám sebe označoval světoběžníkem, tak také jeho pláž jest
pláží putovní.

V červnu roku 2002 byla dislokována do parkového ná-
městí ve Skřivanech a stala se součástí tradičního závodu
veteránů Novobydžovský čtverec. V roce 2007 doputovala do
malebné vesničky Mlékosrby.

A právě zde, na břehu místního koupaliště, oslavíme
9. ledna 2010 její desáté otevření.

Tomuto slavnostnímu aktu bude předcházet seminář
s přednáškou, který se uskuteční od 13.00 hodin v sále
obecní hospody v Mlékosrbech. Přijměte, prosím, toto mo-
je povídání jako pozvánku de Mlékosrb.

9. ledna 2010 ve 13.00 hodin před obecní hospodou rá-
di uvítáme všechny přátele krásné literatury, beletrie, poeti-
ky, drogerie, sportu, exportu i importu všelikého dalšího lid-
ského lopotání, recese, komprese a dobré zábavy. 

Na shledanou v Mlékosrbech se těší
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Třídění
má smysl

Průměrný Čech vyprodukuje každé čtyři měsíce
tolik odpadků, kolik sám váží. Zhruba dvacet pro-
cent z nich se recykluje, tedy vrátí zpět v podobě
mnoha nových výrobků. Recyklace nejenže ušetří pří-
rodní suroviny, ale i finanční prostředky při opětov-
ném použití recyklátu k výrobě užitečných předmětů.

Každá druhá PET lahev odchází k recyklaci a přemění
se hlavně na umělá vlákna, geotextilie nebo izolace. Polovina
vytříděných PET lahví putuje k dalšímu zpracování do za-
hraničí, zejména do Číny. K nám se pak vrací třeba v podo-
bě sportovního oblečení, výplní peřin, spacáků nebo zimních
kabátů z dutých vláken, plastových dílů v automobilech, ko-
berců, vodovodních trubek. A ze staré PET lahve se dá vy-
robit i nová petka. Je stejně kvalitní a její výroba je levnější.

Čtyřicet PET lahví postačí k výrobě fleece mikiny, na trič-
ko jich je třeba jen deset. Z deseti časopisů lze vyrobit jednu
bednu na televizi, z patnácti kartonů po džusu vznikne dět-
ské leporelo. Recyklovat ale můžeme i jiné materiály. Napří-
klad skleněné lahve mají, oproti jiným obalovým materiálům,
tu výhodu, že se nemusí pro nové použití nijak náročně upra-
vovat a dalším zpracováním se jeho kvalita nesnižuje. Teo-

reticky může být recyklováno donekonečna. Recyklací tuny
skla se ušetří 1,2 tuny přírodních surovin a velké množství
energie. Recyklace je náročná na jedinou věc - na čistotu ma-
teriálu. Mezi skleněnými střepy nesmí být ani kousek ke-
ramiky nebo porcelánu - surovinu by mohl nezvratně zne-
hodnotit. Důležité je také třídění na bílé a barevné sklo,
technologie výroby bílé a barevné skloviny je totiž odlišná.

Velmi úspěšně se dá recyklovat také papír. Recyklační
cyklus lze u papíru opakovat až sedmkrát. Výroba recyklo-
vaného papíru spotřebuje méně energie a méně vody než
výroba papíru z buničiny. Takže každá tuna recyklovaného
papíru ušetří kolem pěti krychlových metrů dřeva, tedy asi
14 stromů. „Je tedy jasně vidět, že třídění má smysl. Čím ví-
ce odpadů vytřídíme, tím více jich můžeme recyklovat a po-
užít k výrobě nových výrobků,“ uvedla Lenka Bacovská z Cen-
tra evropského projektování v Hradci Králové.

Více informací lze nalézt na www.cistykraj.cz

„Čistá obec, čisté město, čistý kraj“ je projekt realizovaný Krá-
lovéhradeckým krajem, Centrem evropského projektování
a společností EKO-KOM, a.s. se zaměřením na podporu třídění
odpadů a zvýšení povědomí občanů kraje o této problematice.

10 let pláže Járy Cimrmana

Mirek Tupec
Svědomitý ceremoniář
a vedoucí protokolu
Univerzity Gallovy
v Novém Bydžově

Samozvaný předseda
Cimrmanologické

společnosti
oblast Novobydžovsko

Občanské sdružení Podzámčí

Hledá studenty 
pro aktivní dobrovolnickou činnost 

v nově otevíraném nízkoprahovém centru 
pro děti a mládež DoPatra v Novém Bydžově

" Příprava a realizace volnočasových aktivit 
pro děti

" Možnost získat zkušenosti pro studium 
pedagogiky a sociální práce

Kontakt: 
Daniela Lusková
Tel.: 604 240 344

e-mail: Daniela.Luskova@seznam.cz
www.podzamci.cz

Občanské sdružení Podzámčí
a Oblastní nemocnice Jičín a.s.,

pracoviště Nový Bydžov

Hledá nezaměstnané, mladší seniory 
a další zájemce

pro aktivní dobrovolnickou činnost
v nemocnici v Novém Bydžově

" Četba denního tisku a literatury pacientům 
na oddělení

" Procházky a povídání s pacienty 
" Příprava malých kulturních akcí

Kontakt:
Daniela Lusková
Tel.: 604 240 344

e-mail: Daniela.Luskova@seznam.cz
www.podzamci.cz

TERMÍN UZÁVĚREK A VYDÁNÍ
VÝTISKŮ CHLUMECKÝCH LISTŮ

Číslo Datum uzávěrky Datum vydání

1/10 čtvrtek 7. 1. čtvrtek 28. 1.
2/10 čtvrtek 4. 2. čtvrtek 25. 2.
3/10 čtvrtek 4. 3. čtvrtek 25. 3.
4/10 čtvrtek 1. 4. čtvrtek 22. 4.

Inzerce
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CHLUMECKÝ KULTURNÍ KALENDÁŘ
LEDEN 2010

Předprodej vstupenek každý čtvrtek v době od 15.00 do 18.00 hod. nebo před každým představením dle programu

Klicperův dům - rezervace vstupenek
na tel.: 495 433 140, 602 717 410

Klicperův dům - rezervace vstupenek
e-mail: klicperuvdum@chlumecnc.cz

Klicperův dům

8. ledna 2012
pátek kino - akční/drama USA
19.00 hod. Před mnoha staletími nám po sobě Mayové

zanechali svůj kalendář s jasným datem, kdy
končí, a popisem toho, co se odehraje. Do
dnešních dní stejnou věc objevili astrolo-
gové, numerologové odhalili vzory, které ji
předpovídají, geologové míní, že už k ní dáv-
no mělo dojít, a dokonce ani vládní vědci
nejsou schopni zamlčet katastrofu biblic-
kých rozměrů, která na naši planetu če-
ká v roce 2012.
Hrají: John Cusack, Chiwetel Ejiofor, Aman-
da Peet, Oliver Platt, Thandie Newton

158 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný 
titulky od 12 let

9. ledna Budulínek
sobota kino - pásmo filmových pohádek pro děti
17.00 hod. Otýlie a 1580 kaněk, Krušnohorské pohád-

ky, Panenka a uhlíři, Budulínek Mandelin-
ka, Opojeni zvukem, Konzerva, Jak krtek ke
kalhotkám přišel, Krtek a autíčko

66 minut Vstupné: 25,- Kč

9. ledna Vánoční koleda
sobota kino - animovaný/dobrodružný/rodinný
19.00 hod. Ebenezer Vydřigroš vstupuje do vánočního

období s obvyklým znechucením a se svým
zaměstnancem a jeho synovcem jedná s dáv-
kou opovržení. Později téhož dne se Vydři-
groš setká s duchem svého zemřelého ob-
chodního společníka, který v posmrtném ži-
votě platí za své dřívější bezcitné jednání.
V českém znění: Jaroslav Kaňkovský, Mi-
roslav Hanuš, Lukáš Vlasák, Jan Š\asný,
Mojmír Maděrič, Zuzana Kajnarová, David
Vejražka, Ludmila Molínová

96 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný

15. ledna Tři sezony v pekle
pátek kino - milostné drama ČR/SR
19.00 hod. Dokud sníš, nejseš mrtvej!

Píše se rok 1947 a doba přeje smyslnosti,
extravaganci, humoru a nekonečnému oče-
kávání. Ivanu Heinzovi, pohlednému dan-
dymu a vtipnému provokatérovi, je právě

devatenáct. Utíká z domova, aby se vydal
na nekonvenční pou\ oslavující svobodu
a umělecké ideály.
Hrají: Kryštof Hádek, Karolina Gruszka, Jan
Kraus, Martin Huba, Miroslav Krobot, Táňa
Pauhofová, Luboš Kostelný

110 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný 
od 12 let

16. ledna Ay žijí rytíři
sobota kino - dobrodružná středověká komedie ČR
19.00 hod. Tak trochu jiný středověk od režiséra filmů

Raf\áci a Snowborzáci.
Hrají: David Prachař, Pavel Kříž, Tereza Vo-
říšková, Matěj Hádek, Martin Písařík, Ota
Jirák, Hynek Čermák, Predrag Bjelac, Dan-
ny Mesaroš, Andrea Žádníková

105 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný

22. ledna Aby bylo jasno,
pátek Alan Ayckbourn
19.00 hod. Divadelní sezona 2009- 2010

Agentura Fanny Praha
Hrají: Jan Rosák, Dana Homolová, Veronika
Nová, Otto Kallus
Vstupné: 260,- Kč

23. ledna Krtek a medicína
sobota kino - pásmo filmových pohádek pro děti
17.00 hod. Můj kamarád tiká, Dorotka a zpěvák, Krtek

a zelená hvězda, Čarodějnické pohádky
71 minut Vstupné: 25,- Kč

23. ledna Můj život v ruinách
sobota kino - romantická komedie
19.00 hod. Americká profesorka historie, která nemá

štěstí ani v lásce ani v práci, se rozhodne
vydat do Řecka, země svých předků, aby zde
našla pravé kouzlo životě, neboli „kefi“, jak
tomu Řekové říkají.
Hrají: Nia Vardalos, Richard Draefuss, Ale
xis Georgoulis, Alistair McGowan

95 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný 
titulky

25. ledna Pohádka o líném princi
pondělí divadelní představení pro MŠ, I. stupeň ZŠ
8.30 hod. a matky s dětmi
10.00 hod. Divadelní spolek J. N. Štěpánka Chrudim

Vstupné: 35,- Kč

28. ledna Samec
čtvrtek kino - komedie USA
19.00 hod. Touží po něm každá, ale ne každá ho mů-

že mít... Lehká komedie o notorickém svůd-
níkovi, který si vybírá zkušenější partnerky.
Nikki si je velmi dobře vědom svých kvalit
a dovede jich náležitě využít. S lehkostí so-
bě vlastní dokáže okouzlit kteroukoli ženu
na kterou se podívá.
Hrají: Ashton Kutcher, Anne Heche

97 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný 
titulky od 12 let

29. ledna Zemský ráj to napohled
pátek kino - komedie ČR
19.00 hod. Mrazivá komedie o tom, jak se dalo žít

v 70. letech a zároveň se nenechat zmrazit.
Dospívání bývá složité, zvláš\ když se píše
rok 1968, venku se prohánějí cizí tanky, do-
ma se střídají tatínkové mnoha různých po-
loh. A maminka, navzdory své vnitřní síle, na
všechno nestačí.
Hrají: Vilma Cibulková, Tereza Voříšková,
Dana Marková, Miroslav Etzler, Ondřej Vet-
chý, Jiří Dvořák, Bára Seidlová, Jan Hartl,
Jan Zadražil

119 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný

30. ledna Love ad Dance
sobota kino - taneční komedie
19.00 hod. Touha tančit... Touha milovat...

Film, v němž se mezi rytmem a tancem ro-
dí láska, ve kterém první krůčky hrdinů po
parketu strhnou lavinu nečekaných událostí.
Hrají: Iza Miko, Mateusz Damiecki, Katar-
zyna Figura, Jacek Koman, Anna Bosak

123 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný
titulky

TJ Sokol - sokolovna

8. ledna SPOLEČENSKÝ PLES
pátek Hraje: K+M Band
20.00 hod. Vstupné: 100,- Kč

15. ledna OPEN PLES
pátek 20.00 hod. Hraje: TEMPO

29. ledna SPORTOVNÍ PLES
pátek Hraje: Taneční orchestr TOX
20.00 hod. Vstupné: 150,- Kč

Marcela Přerovská, MěKS Klicperův dům

Inzerce
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Divácká soutěž:
1. místo: DS Klicpera Chlumec nad Cidlinou se hrou Lé-

tající snoubenky
2. místo: DS Vojan Libice nad Cidlinou se hrou Prázd-

niny snů
3. místo: DS Obědovice se hrou Jezinky Bezinky

Nejlepší ženský herecký výkon:
Lenka Nováková za roli Abigail Brewsterové v in-

scenaci Jezinky Bezinky

Nejlepší mužský herecký výkon:
Luboš Suchánek za roli Bernarda ve hře Létající

snoubenky

Ceny za pozoruhodné herecké i jiné výkony:
DS Samohana:
Jana Portyková za role Maruny, Mgr. Nádherné, 

Mgr. Železné a Mgr. Marty Liché
Jan Bílek za roli hvězdáře Karla Bejčka

DS při MěKS Červený Kostelec:
Markéta Tomková za roli Slečny
Ladislav Jančík za návrh scény

DS Obědovice
Monika Petrovická za roli Marthy Brewsterové

DS Vojan Libice nad Cidlinou
Helena Vondrušková za roli Agathy Sidoux
František Svoboda za návrh scény

To jsou tedy výsledky 62. ročníku divadelní přehlídky
„Klicperův Chlumec“.

Těch, kdo by zasloužili ocenění, zejména za jiné než di-
vadelní výkony, je samozřejmě mnohem víc. Jsou to všichni,
kdo se podílejí na přípravě a hladkém průběhu přehlídky
a jsou to samozřejmě i sponzoři, kteří i v dnešní ekonomic-
ky složité době na divadlo nezapomněli. 

Vám všem, vážení přátelé, jménem organizačního výbo-
ru děkuji a věřím, že nám elán a nápady vydrží i do dal-
ších ročníků.

Ten 63. se už připravuje a diváci se určitě mají na co těšit. 
O tom, jak přípravy probíhají, i o tom, co je u Klicperá-

ků nového se určitě dovíte, když nikde jinde, tak se to ne-
pochybně dočtete v Chlumeckých listech. 

Tez už vám jen, za sebe i všechny Klicperáky, popřeji,
abyste blížící se Vánoce prožili v klidu se svými blízkými,
a do nového roku přeji pevné zdraví, úspěch ve vašem ko-
nání a také to nepostradatelné štěstíčko. 

J. Málek

Fotografie k tomuto článku naleznete na straně 2.
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První listopadový divadelní víkend byl opět ve znamení
bilancování, děkování a předávání nejrůznějších diplomů
a cen. Ano, skončil další z „Klicperových Chlumců“, v po-
řadí už šedesátý druhý. I v letošním ročníku se sešla velmi
tvrdá konkurence a podle reakcí diváků můžeme soudit,
že si každý našel to „své“ představení, které ho dokázalo
oslovit, nebo dokonce pohladit po duši. A vybrat takovou
skladbu představení je těžké, dokonce velmi těžké. A mů-
žete mi věřit, něco o tom vím. Těžké je to třeba i proto, že
vkus diváků je velmi různorodý. 

Co je pro jednoho vrcholným zážitkem, jeví se jinému
jako kýč a co jeden považuje za vtipnou a pravdivou vý-
pověz o životě, odsoudí jiný třeba proto, že dialogy jsou sy-
rové, mnohdy až drsné, i když veskrze pravdivé. Ale on ani
život se s námi ve většině nemazlí a dialogy vedené mezi
lidmi, bez ohledu na jejich společenské postavení nebo

vzdělání, jsou často i mnohem drsnější než ty divadelní.
Zkrátka a dobře, divadlo je, nebo by alespoň mělo být, i ja-
kýmsi zrcadlem doby. A je proto i na nás, co v tom zrcadle
nakonec uvidíme. Ale to už je téma na docela jiné povídání. 

Letošní ročník byl bohatý také na doprovodné programy.
A zmiňuji to proto, že jsme tentokrát „sáhli“ do místních
zdrojů. A ukázalo se, že to bylo rozhodnutí správné, protože
všechny doprovodné programy měly mimořádnou návštěv-
nost a také nebývalý ohlas. Takže půjdeme touto cestou
i v příštím ročníku. Lidí, kteří se zabývají zajímavými čin-
nostmi, mezi námi totiž žije víc, než by se na první pohled
mohlo zdát.

Tolik krátké ohlédnutí a tez už k samotným výsledkům.

Cena Antonína Lauterbacha:
Divadelní soubor Samohana s inscenací Asteroid Bejček

Výsledky 62. ročníku divadelní přehlídky
„Klicperův Chlumec“

Inzerce
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Hospodaření na vráceném majetku
zajiš\ovala v oblasti Chlumecka Sprá-
va hospodářství Dr. Norberta Kinské-
ho, která byla založena 8. března 1993,
a v oblasti Kostecka firma Lesy Gio-
vanni Kinský dal Borgo, která zahájila
činnost 1. června rovněž r. 1993. 

Protože přáním v loňském roce ze-
snulého Dr. Norberta Kinského a jeho
manželky Anny Marie bylo, aby každý
ze synů vlastnil stejnou část majetku,
byl za účasti daňového poradce Ing. Jo-
sefa Ježka a advokátní kanceláře Holec
Zuska & partneři zpracován projekt na
převod majetku. Podle tohoto projek-
tu daroval v prosinci 1997 Dr. Norbert
Kinský ideální polovinu svého majet-
ku z chlumeckého panství každému
ze svých synů, a to Giovanni Kinskému
dal Borgo a Dr. Pio Kinskému dal Bor-
go. Po tomto majetkovém uspořádání
hospodařilo na rodinném majetku až do
konce roku 2004 sdružení obou brat-
rů pod názvem Dr. Pio Kinský dal Bor-
go - SPRÁVA HOSPODÁŘSTVÍ. 

Z důvodu lepší převoditelnosti ma-
jetku byla v červnu 2004 založena ak-
ciová společnost Kinský dal Borgo a. s.
Do této společnosti byly při založení
vloženy zejména rybníky a zeměděl-
ské pozemky. Prvního ledna 2005 byl
do této společnosti vložen i podnik
Dr. Pio Kinský dal Borgo - SPRÁVA
HOSPODÁŘSTVÍ. Rozsah vloženého

majetku zůstává až na drobné změny
stejný do dnešní doby. V tomto oka-
mžiku nastává historický zlom ve vlast-
nictví majetků, nebo\ až doposud byla
vždy vlastníkem majetku fyzická osoba.
Vkladem do akciové společnosti se
páni Kinští dal Borgo stávají vlastníky
akcií, ale vlastníkem nemovitého a mo-
vitého majetku je jejich společnost. Ta-
to forma vlastnictví má zcela nové a ji-
né právní a ostatní zákonitosti. 

Období hospodaření na majetku
rodiny Kinských lze rozdělit na něko-
lik časových etap, které se vzájemné
prolínaly a přecházely postupně z jedné
etapy do etapy další. 

První etapu lze vymezit obdobím
od r. 1993 do r. 1994. Bylo to období
nejmasivnějšího vracení majetku, kdy
spousta času byla věnována přebírání
nemovitostí, seznamování se s jejich sta-
vem a pokračování v hospodářské čin-
nosti, kterou provozoval vydávající sub-
jekt, nebo uzavírání nájemních smluv
se zájemci o jejich užívání. Bylo to zá-
roveň období, kdy docházelo k uzaví-
rání pracovních smluv se zaměstnanci,
kteří na tomto majetku pracovali. 

Druhou etapu lze časově vymezit
od r. 1995 do r. 2001. V této etapě byla
zvolena koncepce hospodářské činnos-
ti a proběhla poměrně výrazná investič-
ní výstavba s cílem zlepšit ekonomickou
výnosnost majetku. Výnosy z této čin-

nosti měly být v budoucnosti využívány
zejména na opravy kulturních památek
zámku Karlova koruna a hradu Kost.
V této etapě bylo rozhodnuto o výstavbě
manipulačního skladu surového dřeva,
která byla provedena v roce 1995 vedle
bývalých vojenských kasáren „Tituláku“
v ulici Spravedlnost. Manipulační sklad
byl pořízen zhruba za 25 mil. Kč. V ro-
ce 1999 byl z části bývalého internátu
vybudován v oboře Kněžičky hotel Obo-
ra. V tomto období probíhala i kumula-
ce finančních prostředků a příprava na
vybudování nového pilařského provo-
zu, rovněž v ulici Spravedlnost. Pilař-
ský provoz byl postaven během roku
2001 a v říjnu téhož roku byl zahájen
i jeho provoz. Výstavba pilařského pro-
vozu včetně dostavby některých objek-
tů v následujících letech přišla inves-
tičně na více než 110 mil. Kč. 

Třetí etapa začíná rokem 2002
a končí rokem 2005. Tato etapa byla
poznamenána nepříliš dobře zvoleným
výrobním programem na pilařském pro-
vozu, nebo\ tento provoz nebyl scho-
pen vydělat na splácení poskytnutého
úvěru, kterým byly doplněny vlastní
zdroje při výstavbě pilařského provo-
zu. Dokonce nebyl schopen financovat
i běžné provozní náklady, takže bylo
nutno tyto výdaje nahrazovat z jiných
činností firmy a zákonitě došlo k po-
klesu vynakládaných prostředků na
obnovu nemovitého majetku. Ke kon-
ci této etapy byl ujasněn a upraven
výrobní program pilařského provozu,
který se v dalším období ukázal jako
správný.

Čtvrtá etapa začíná rokem 2006
a dalo by se říci, že trvá až do součas-
nosti. Na počátku této etapy dochází ke
konsolidaci na vedoucích a ostatních
funkcích společnosti a počíná období
ekonomického růstu. V těchto letech
byly vynaloženy značné prostředky na
opravu majetku, na zámku oprava Oran-
žérie, opravy plotů zámeckého areálu,
oprava střechy nad bývalými konírnami
a bytů v této budově. Na hradě Kost by-
la opravena řada střech, např. na bu-
dově bývalého pivovaru, a dále opravy
interiéru v této budově. Na hradě také
proběhla a probíhá oprava střechy na
Lobkovickém paláci, která byla rozděle-
na na několik etap. Bylo započato s ge-
nerální opravou nemovitosti Ostrov,
kterou předpokládáme z větší části do-
končit v letošním roce. V současné do- PR
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Pokud budeme hovořit o akciové
společnosti Kinský dal Borgo, a. s., mu-
síme se v novodobé historii po roce
1989 vrátit do roku 1992 a následu-
jících let, nebo\ akciová společnost je
pokračovatelem v hospodaření na histo-
rickém majetku rodiny Kinských na bý-
valém chlumeckém panství a dále po-
kračovatelem v hospodaření na majetku
Anny Marie Kinské rozené dal Borgo
Netolitzké a jejích předků na tzv. kos-
teckém panství.

Po více než 40- ti letech vlastnictví
majetku rodu Kinských českosloven-
ským státem nastává po sametové revo-
luci období, kdy se bratři Dr. Norbert
Kinský a Dr. Radslav Kinský ucházejí
o navrácení majetku. Navrácení ma-
jetku umožnil tehdy schválený zákon
o půdě československým parlamen-
tem v r. 1991. Protože v počátku byla
omezená velikost vydávaného majetku,
uplatnili oba bratři svůj nárok společně
a jako první byl dne 1. července 1992
vydán Památkovým ústavem v Pardubi-
cích zámek Karlova koruna. Následnou
novelou zákona o půdě, která zrušila
omezení velikosti vydávaného majetku,
se bratři dohodli, že Dr. Radslav Kinský
uplatní nárok na panství ve Ždáru nad
Sázavou a Dr. Norbert Kinský na chlu-
meckou část majetku. Restituční zále-
žitosti pro oba bratry zajiš\oval právník
JUDr. Pavel Řeháček. Nárok na vráce-
ní majetku kosteckého panství po své
mamince Anně Marii Kinské rozené
dal Borgo Netolitzké uplatnil její star-
ší syn pan Giovanni Kinský dal Borgo.
Patronem restitučních záležitostí pro
tuto oblast se stal JUDr. Josef Lánský.

V období od března 1993 byl po-
stupně vracen majetek tzv. povinnými
osobami, a to hlavně s. p. Lesy ČR, Vo-
jenskými lesy a statky, Státním rybář-
stvím a řadou dalších povinných osob
zejména z oblasti zemědělských druž-
stev a státního statku Chlumec nad
Cidlinou a státního podniku Severoká-
men Liberec. Rovněž Památkový ústav
vydal hrad Kost. V období největšího
rozsahu vracení majetku tj. v období

r. 1993, 1994 a v následujících letech
byl vydán majetek, který až na menší
rozsah zemědělských pozemků je v sou-
časné době ve vlastnictví akciové spo-
lečnosti. Postupně bylo zhruba vráce-
no: 5600 ha lesů v oblasti Chlumecka,
1500 ha lesů v oblasti Kostecka, 600 ha
rybníků, 700 ha zemědělských pozem-
ků a 150 ha ostatních ploch. 

Kromě výše zmíněných nemovitostí
byly na Chlumecku vydány např. budo-
vy a stavby v areálu ul. Boženy Němco-
vé čp. 35/IV., kde bylo umístěno bývalé
ředitelství Východočeských státní le-
sů, s. p., a s tím související budovy pro
bydlení, dále vedle navazující budova
ředitelství Kovoplastu s. p. a části bu-
dov bývalého Dřevotvaru. V ul. Boženy
Němcové byl vydán objekt bývalé far-
my státního statku, kde je nyní v jedné
části provozován bowling s občerstve-
ním. Dále byl vydán dvůr Oktaviánov
(u Písku) a dvůr Korce (u Zbraní). Na
okrese Nymburk byly vydány budovy
bývalého Středního odborného učiliš-
tě v Oboře Kněžičky včetně zámečku.

V obci Vlkov nad Lesy byl také vydán
objekt bývalé lesovny, která v minulém
režimu sloužila jako dětský tábor. Rov-
něž byla vydána řada objektů typu há-
jenka nebo rodinný dům či dům urče-
ný k bydlení v řadě obcí. 

Z bývalého kosteckého panství byl
mimo hrad Kost vydán bývalý zámeček
ve Vlčím Poli, kde byl provozován do-
mov důchodců, bývalý statek ve Vlčím
Poli, bývalý statek v Horním Bousově
a bývalý statek Semtiny na Podkosti. 

Vzhledem k tomu, že řada vyda-
ných budov a staveb nezapadala do
koncepce hospodářské činnosti rodin-
ného majetku a navíc většina z nich
byla ve špatném technickém stavu, na
jejichž opravu nebylo lesnictví a nava-
zující činnosti schopno vydělat, byla řa-
da z nich v následujících letech prodá-
na (objekt ředitelství Kovoplastu, ob-
jekty po Dřevotvaru, dvůr Oktaviánov,
dvůr Korce, lesovna na Vlkově, objekt
bývalého domova důchodců ve Vlčím
Poli, statky ve Vlčím Poli, Horním Bou-
sově a statek Semtiny). 

Představujeme významné podnikatelské
subjekty našeho města 

- dnes společnost Kinský dal Borgo, a. s.

InzerceInzerce
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bě je ukončena oprava hájenky Luhy
a v tomto roce byla uvedena do provo-
zu i nová odchovna bažantích kuřat
v Luhách. V obci Strašov byla prove-
dena generální oprava hájenky a hos-
podářských budov. S využitím dotací
z fondů Evropské unie byly realizovány
rekonstrukce komunikací v Oboře Kně-
žičky (r. 2006) a v Luhách (r. 2009).

Samozřejmě společnost v letošním
roce výrazně zasáhla i celosvětová eko-
nomická krize. Dochází k výrazným po-
klesům příjmů z prodeje surového dřeva
a řeziva. Tyto výpadky se musí kompen-
zovat omezením výdajů a využívání vlast-
ních vnitřních zdrojů společnosti. 

Majitelé společnosti a vedení pevně
věří, že se s vlivem ekonomické krize
společnost vyrovná, a přejí si, aby toto
období trvalo co nejkratší dobu. 

Řídicím orgánem společnosti je před-
stavenstvo, jehož složení je následující:
1. Giovanni Kinský dal Borgo 

- předseda představenstva 
2. Dr. Pio Kinský dal Borgo 

- místopředseda představenstva 

3. Dr. Francesco Kinský dal Borgo 
- člen představenstva

4. Carlo Kinský dal Borgo 
- člen představenstva 

Dozorčí rada má následující složení:
1. Ing. Josef Ježek
2. Ing. Miroslav Uchytil
3. Eva Kadlčková

Vedoucími pracovníky společnosti, kte-
ří jsou podřízení představenstvu, jsou: 
1. Ing. Jiří Žabka 

- ředitel lesního hospodářství (pově-
řen řízením lesnictví, pilařského pro-
vozu a výkonu práva myslivosti)

2. Martina Kubešová 
- ředitelka kulturních památek (pově-
řena řízením zámku Karlova koruna
a hradu Kost)

3. Ing. Jiří Ornst 
- ekonomický ředitel (pověřen říze-
ním ekonomického úseku, správy
nemovitostí a nájmů)

Současný majetek akciové společ-
nosti se nachází na území tří krajů, Krá-
lovéhradeckého, Pardubického a Stře-

dočeského, respektive na území býva-
lých okresů Hradec Králové, Pardubice,
Nymburk, Kolín, Mladá Boleslav a Jičín.
Činnost akciové společnosti je v působ-
nosti 8 pověřených obcí - Hradec Krá-
lové, Pardubice, Přelouč, Kolín, Nový
Bydžov, Poděbrady, Mladá Boleslav a Ji-
čín. Majetek společnosti je územně
umístěn v 68 katastrálních územích.
Společnost provozuje také výkon prá-
va myslivosti v 9 honitbách, kde funkci
mysliveckého hospodáře vykonává pan
Petr Apoštol. 

Co říci závěrem? Majetek rodiny
Kinských a současná akciová společ-
nost se stala a je i určitou „ekonomic-
kou stálicí“ v prostředí regionu Chlu-
mecka a Sobotky. Obyvatelé těchto
oblastí mohou v lesích nacházet i pod-
mínky pro odpočinek a přicházet do
styku s přírodou. Obě kulturní památ-
ky, zámek a hrad, jsou veřejně přístup-
né pro návštěvníky a jsou hojně na-
vštěvovány. Pro většinu zaměstnanců
se zřejmě stala i určitým zdrojem so-
ciální jistoty a slušného výdělku. Pevně
věříme, že tak bude i v budoucnu. 

Ing. Jiří Ornst

Inzerce

Inzerce
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Z CHLUMECKÝCH ŠKOLZ CHLUMECKÝCH ŠKOL

ších NaPopel sehrál: „Jak vdát princeznu“, dva soubory z Ja-
roměře přivezly pohádky: „Žabí princ“ a „Byl jednou jeden
ostrov“ a celý blok ukončovaly soubory Pod čepicí s pří-
během: „A jedna noc“ a premiéra souboru Překvapení: „Ko-
čičí král“. Po celé odpoledne se nejenom hrálo, ale kdo chtěl,
mohl si i zasoutěžit v kreslení obrázků a luštění křížovek
a úspěch měla „Soutěž o nejpilnějšího diváka“, nebo výroba
papírových loutek. Zkrátka každý si zde našel, co je právě
jemu nejbližší. Tím byl ukončen odpolední program pro nej-
menší diváky - tedy pro děti. Ale Loutkobraní v žádném pří-
padě nekončilo! 

Následovala představení pro starší děti a dospělé. V tom-
to bloku zahrálo Savo: „Alegorii o smrti“. Improverti, ti jako
vždy potěšili snad každého diváka v sále a vykouzlili na tvá-
ři úsměv všem díky svému představení připraveném přímo
pro nás: „Improverti jedou do Chlumce“. A konečně přišel

všemi očekávaný závěr: téměř dvouhodinový blok toho nej-
lepšího, co bylo vytvořeno v existenci souboru Tak co?!
s názvem: „Slavíme s Tak co?!“. Kdo se usadil v sále, viděl
dvě křesla, v jednom už seděla „moderátorka“, druhé bylo
ještě prázdné. Na scéně byl velký paraván, lavice, židle, ma-
lé scény, spousta loutek,… To nám mělo prozradit, že se
zde budou dít velké věci! A opravdu. Jen se usadil host - pa-
ní učitelka, která stála u vzniku souboru, Romana Hlubuč-
ková, a proběhlo krátké povídání o úplných počátcích „Tak-
cošů“, už jsme sledovali první ukázku z přestavení „Naposled
aneb Sůl nad zlato“. Postupně jsme spolu prošli celou his-
torií souboru. Od původních členů k novým, přes všechny
úspěchy, ceny, až po současnost. Zavzpomínali (a zasmáli se)
u ukázek z Cirkusu, Návratu, Tří prasátek, Kdo to mňoukl,
Kybajváspro, Absurditek, Dokud nás čápi nerozdělí, Lakomé
Barky, skvěle jsme se pobavili u představení z loňského ro-
ku „Kozyfantute“ a spousty dalších. Přišel slavnostní přípi-
tek, gratulace, ošerpování a samozřejmě narozeninový dort
pro všechny herce i diváky.

Nesmím zapomenout zmínit malá milá překvapení - krát-
ká a vtipná autorská představení. Jedno sehrál soubor Na-
Popel: „Přátelská revue“ a druhé hrálo nové, jen pro toto
představení vzniklé seskupení 24 herců, které si říká Ha-
lyvůd můví kompany s názvem: „Pán prstenů, aneb jsme
tu všichni?“, které mělo všeliký úspěch.

Čas neúprosně postupoval a na scénu přišel poslední bod
sobotního programu. Byly jím tři sympatické holky z Jablon-
ce nad Nisou. Jejich začínající hudební skupina se jmenu-
je Kabaja. Holky hrály jako o život písničky své, i převzaté.
Publikum se bavilo a všem bylo po příjemně stráveném dni
v ZUŠ hezky.

Romana a všichni, kteří pořádali Loutkobraní, si mohli
konečně oddychnout a jít se trošku rozptýlit do baru k Di-
vokému kašpárkovi, kde se po celý den nabízela spousta
buchet, koláčů, závinů a dalších dobrot, za které tímto všem
maminkám, babičkách, tetám děkujeme! Dobroty - ty my má-
me moc rádi :).

A pak už se jen sedělo, povídalo a zpívalo… a byl konec
a vlastně už další den. 

Mně osobně se celé odpoledne s divadlem moc líbilo,
doufám, že vám také. Ještě jednou bych chtěla popřát moc
dalších úspěchů pro Tak co?!, aby jim to hrálo, tak dobře
jako dosud. A za rok se určitě potkáme na již 6. ročníku
našeho Loutkobraní. Takže brzy na viděnou!

za všechny loutkáře ze ZUŠ
Bára Petrovická PR
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„Holky, ještě tyhle pastelky doneste na stoly s vyrábě-
ním loutek. A ty koláče do nauky!“ takhle ještě v sobotu
14. listopadu dopoledne dávala rady a pokyny paní učitelka
Hlubučková, pobíhající po ZUŠ společně se všemi „Tak-
coši“ s hlavou plnou starostí, jestli je všechno tam, kde být
má. A proč vlastně? V ten den se totiž v chlumecké zá-
kladní umělecké škole konal již 5. ročník loutkářského „fes-
tiválku“- LOUTKOBRANÍ. Já jsem se jako každý rok moc
těšila, protože vím, že Loutkobraní je jedna z nejúžasnějších
akcí, kterou jako loutkáři pořádáme. A letos se nejenom
hrálo, ale i slavilo. Nejstarší loutkářský soubor Tak co?! pů-
sobí v ZUŠ již 10 let, tedy slavil krásné kulaté narozeniny. 

I tento rok (již potřetí!) k nám přijeli zahrát Improver-
ti z Plzně, na které se vždy velice těšíme, a i u domácích
diváků mají neskutečný ohlas. Svou návštěvou nás potěšil
další plzeňský soubor s názvem Savo. Pozvání přijaly také
dva loutkářské soubory z Jaroměře, a to Maminy a Blechy
a v neposlední řadě hudební seskupení Kabaja, což jsou
holky z Jablonce nad Nisou. No a samozřejmě, že hrály i do-
mácí loutkářské soubory. Celkem 13 představení!

Program pro mladší diváky odstartovaly Kyselé rybičky
ve 13:30 s pohádkou: „Jak se Honzík učil“, pokračovaly děti
z Překvapení: „O panu Šnofousovi“, Čtyřlístku: „O Káče
a čertovi“, kde byly dvě malé herecké premiéry. Soubor star-
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Z MATEŘSKÝCH ŠKOLZ MATEŘSKÝCH ŠKOL

Ani se nám nechce věřit, že uplynulo už 9 let od začátku
spolupráce MŠ U Zámku a Domova důchodců „V Podzám-
čí“. Náš společný projekt dostal název „BABY STUDIO“.

První setkání před devíti lety bylo zpočátku trochu rozpa-
čité, ale s přibývajícími zkušenostmi jsme se cítili u „našich“
babiček a dědečků „jako doma“. I letos jsme navázali na
letitou tradici a od října za seniory pravidelně docházíme.

A jak tato setkání probíhají?
Děti z nejstarší třídy - předškoláci - navštěvují domov dů-

chodců 1x měsíčně. Babičky a dědečkové na nás čekají na
lavičkách v tělocvičně. Pohladíme se, přivítáme, chytíme se
s nimi za ruce. Povíme si, co je nového, a zkontrolujeme, jak
děti od minulé návštěvy povyrostly. Pak už můžeme začít.

Cvičení je velmi jednoduché, ale přece jen si při něm
dobře protáhneme celé tělo. Zařazujeme i cviky lerngym-
nastiky - tedy z učební gymnastiky, která zlepšuje soulad

funkcí zraku, sluchu a celého těla, zvyšuje koncentraci, dodá-
vá energii. Následuje další část, při níž zpíváme dětské i li-
dové písničky. Doprovázíme je tleskáním, pleskáním o nohy

nebo jednoduchými rytmickými pohyby. Čas rychle ubíhá
a nastává loučení - pohlazení a slib, že měsíc uteče jako
voda a my přijdeme zase.

Naše návštěvy však nemají za cíl pouze udělat radost
seniorům v domově důchodců, ale především mají naučit
děti, jak se chovat ke starým lidem, jak s nimi navázat kon-
takt, jak jim pomoci.

Děti si utvářejí představu o pravidlech chování, spole-
čenských normách, projevují, co cítí. Společná setkání se
seniory jsou tedy velkým přínosem a my věříme, že děti při-
nášejí babičkám a dědečkům „V Podzámčí“ alespoň trochu
sluníčka a radosti do jejich podzimu života.

kolektiv MŠ U Zámku
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5. říjen - den jako každý jiný??? Pro nás tedy určitě ne!
Již od rána jsme se připravovali na odpolední slavnost „Pod-
zimní uspávání broučků“. Ráno jsme si vyrobili lampióny,
svícínky, čelenky s tykadly a těšili se na odpoledne! Děti se
proměnily v broučky, paní učitelky v berušky a zahrada
v osvětlenou louku!

Odpolední slavností nás provázela zpěvačka Inka Ry-
bářová s klaunem Rybičkou. Děti se vlnily v rytmu hudby,
soutěžily a povzbuzovaly potleskem své maminky a tatínky,
kteří se zapojili hrou na hudební nástroje. Děti a rodiče se
mohli občerstvit v naší cukrárně „U Berušek“. Paní kuchař-
ky připravily teplý punč a upekly tvarohové řezy, na kterých
si všichni pochutnali.

Slavnost vyvrcholila překvapením v podobě létajících pa-
pírových balonů, na které děti nakreslily svá tajná přání.
Všichni jsme sledovali, jak svítící balony opouští naši za-

hradu. Broučci se již schovali do svých domečků a my jsme
se ohřáli ohýnku a posilnili se buřtíky.

Všichni odcházeli plni dojmů a zážitků se svým svítícím
lampiónem, který zářil stejně jako jejich očička. A to je pro
nás největší odměna!!

A CO SE NAŠIM DĚTEM NEJVÍCE LÍBILO:

Anička: „Mně se líbilo, jak jsme pouštěli balony.“

Lukáš: „Mně se nejvíce líbilo, jak mamka tančila a hrá-
la na rumbakoule.“

Viktorka: „Mně se líbilo, jak jsem vyhrála soutěž ve zpívání.“

Broučci se schovali do svých domečků a už se těšíme
na Mikulášskou nadílku a vánoční posezení s rodiči.

Kolektiv MŠ BERUŠKA

MATEŘSKÁ ŠKOLA BERUŠKA, UL. POD LORETOU

Rej broučků
„BABY STUDIO“ V MŠ U ZÁMKU

A V DOMOVĚ DŮCHODCŮ
„V PODZÁMČÍ“ ����������	


Trochu humoru
Co udělá blondýnka, aby si rychle našetřila na video? Pro-

dá televizi.

Farář zpovídá mladou dívku: „A jiné hříchy už nemáte,
milé dítě?“

Dívka nesměle: „No snad už jen, že každé ráno se pro-
hlížím v zrcadle, jak jsem hezká.“

Farář mávne rukou a říká: „Milé dítě, ale to není hřích,
to je oční vada!“

„Právě jsem byla v salonu krásy, drahoušku,“ chlubí se
žena manželovi.

On na to: „Opravdu? A na kdy tě objednali?“

Pepíček přijde do bufetu a poručí si: „Jedno pivo!“
„A nechtěl bys raději džus?“ ptá se ho prodavačka. 
„Chtěl, ale chybí mi pět korun!“

Povídají si dva u piva: „Má žena neustále naříká na
to, že se špatně vdala, ale proč bych já měl trpět za její
chyby?“

LV
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V minulém čísle Chlumeckých listů jsem vás informoval
o úspěchu starších žákyň v soutěži družstev. 

Nyní bych vás chtěl informovat, jak uspěli naši judisté
na vrcholné soutěži Přebory a Mistrovství ČR, kam se probo-
jovali jen ti nejlepší z každého kraje. Pro žactvo se tyto sou-
těže jmenují Přebory ČR a pro dorost Mistrovství ČR.

Začátkem listopadu 7. 11. 2009 jsme vyrazili na první Pře-
bory ČR do Mohelnice, kde se prali starší žáci a žákyně. Na
těchto závodech jsme byli velmi silní, protože naši judisté
měli medaile už z loňského ročníku. Sice nejhůře z našich,
ale na vynikajícím 5. místě se umístila ve váze do 48 kg Ve-
ronika Šlechtová. O velké překvapení se postarala Magdalé-
na Ludvíková ve váze do 52 kg. Magda předvedla jeden ze
svých nejlepších výkonů letošní sezony a obsadila 3. místo.

Jako poslední a nejlepší z našich děvčat se představila
Veronika Bučková. Veronika se celkem bez problémů pro-
bojovala až do finále, kde měla soupeřku, kterou už něko-
likrát porazila. Bohužel Verče se nepovedl útok, při kterém
si sama upadla na záda a připravila se tak o letošní titul
Přeborníka ČR. Veronika skončila ve váze do 44 kg na dru-
hém místě. Spravila si ale chu\ o 14 dní později na Mistrov-
ství ČR dorostu v Plzni, kde mohou startovat i dívky, kte-
ré jsou starší žákyně již druhým rokem. Verča u své první
soupeřky začala opět chybou, kterou ale stihla napravit a zá-
pas nakonec vyhrála. V dalších bojích Verča předvedla svou
taktiku, na kterou jsme u ní zvyklí, a po zásluze se stala mis-
tryní ČR ve váze do 44 kg.

Ve starších žácích jsme měli jen jedno zastoupení, a to
Adama Švece, který se pral ve váze do 46 kg. Adam měl přes
20 soupeřů a uspět v tak silně obsazené váze bylo velmi
těžké. Kdo se Adamovi postavil do cesty, toho porazil před
časovým limitem a některým svým soupeřům nedal čas se
ani rozkoukat. Adam si tak vybojoval účast ve finále, které
bylo velmi vyrovnané a napínavé do poslední sekundy. Sou-
peř a ani Adam nedokázali bodovat před vypršením časové-
ho limitu, proto o vítězi museli rozhodnout rozhodčí podle
toho, který z nich se jim zdál aktivnější a lepší. Rozhodčí se
bohužel rozhodli pro soupeře Adama, a tak náš borec obsa-
dil druhé místo, kterého si velmi ceníme.

O týden později odjeli naši mladší žáci na Přebory ČR
do Chomutova. V této kategorii už tak silní nejsme, a když
se těsně před závody zranil jeden z našich největších na-
dějí Jan Hašpl, neodjížděli jsme s velkými ambicemi na me-
daili. Ale nakonec jsme neodjeli z Chomutova s prázdnou,
protože se náš judista Marek Drahorád ve váze do 42 kg
vybičoval zatím ke svému nejlepšímu výkonu a úspěchu v ju-
du. Marek, stejně jako Adam, porážel jednoho soupeře za
druhým a také se probojoval do finále, ve kterém i on pro-
hrál stejným způsobem. Musím ale říci, že Mára se pral oprav-
du moc dobře. V této váze jsme měli ještě další zastoupení
Vojtou Drábkem, Michalem Jadrným a ve váze do 55 kg
Leošem Beránkem. Hoši bohužel skončili v poli poražených
a na svůj první větší úspěch si budou muset počkat.

Všechny děti odvedly maximum z toho, co se naučily,
a postaraly se tak opět o překonání našeho oddílového re-
kordu v získaných medailích. Celkem jsme v letošním roce
získali 2x 1. místo, 3x 2. místo, 1x 3. místo a 1x 5. místo na
republikových závodech. Za tyto úspěchy bych chtěl podě-
kovat kolegům trenérům Magdě Svobodové, Pavlu Zimovi,
Miloši Steklému, Pavlu Tichému a aktivnímu rodiči a ju-
distovi Pavlu Bučkovi, který se na přípravě také podílel.

Petr Černohorský, vedoucí oddílu JK DDM
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DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE, Chlumec n. Cidl.

NABÍDKA AKCÍ NA MĚSÍC LEDEN 2010
# / fax: 495 485 357www.ddmchlumec.net ul. 9. května

CHLUMEČTÍ JUDISTÉ ZÍSKALI
DALŠÍ MEDAILE NA REPUBLICE

28. 12. Vánoční prázdniny
pondělí Den plný her o Vánocích

Místo: klub DDM, budova Občanského cen-
tra, od 10.00 - 15.00 hod.
Přijzte si zasoutěžit a změřit své síly
ve stolním tenisu, stolním fotbálku
a elektronických šipkách. Výběr je jen
na vás.

Poplatek: 50,- Kč (v ceně je startovné do soutě-
že a lehké občerstvení v poledních
hodinách).
Zúčastnit se může každý od 7 let.

19. 1. Prima předškolák 2009
úterý Místo: sál DDM, budova Občanského cen-

tra, od 9.00 - 11.00 hodin, přístupné
veřejnosti

$ soutěž je určena dětem MŠ ve věku
od 5ti do 6ti let, které mají rády sou-
těžení a nebojí se vystupovat před
lidmi, rozhodně se nejedná o volbu
miss(áka)

$ soutěžit se bude v nenáročných dis-
ciplínách, které jsou přirozené dětem
tohoto věku 

$ o vítězi rozhodne porota sestavená
z chlumeckých dospěláků 

$ každé soutěžící dítě obdrží diplom
a vítězové drobnou odměnu
V závěru si všichni společně za-
tancujeme a zazpíváme.

21. 1. Výroba šperků z korálků
čtvrtek Akce je určena dětem od 3. třídy a dalším zájem-

cům včetně dospělých. Výroba šperků z korálků
technikou tzv. KETLOVÁNÍ. Přijzte si vyrobit ná-
ramek, náhrdelník či náušnice. 
Místo: klubovna DDM, nová budova Občan-

ského centra
Čas: 16.00 - 18.00 hodin
S sebou: kdo má - kulaté a štípací kleště (lze

zapůjčit v místě), přezůvky
Poplatek: 40,- Kč

Nahlaste se do kanceláře DDM
nebo telefonicky do 18. 1. 2010.

29. 1. Pololetní prázdniny
(pátek) Zájezd do 3D kina OSKAR IMAX v Praze

+ doprovodný program v rámci akce Ledo-
vá Praha
IMAX: Trojrozměrný film sledujete pomocí spe-
ciálních brýlí, které jsou vybaveny odlišnými po-

larizačními filtry pro pravé a levé oko. Tento sys-
tém pomáhá divákovi navodit iluzi trojrozměrné
reality - film dle nabídky kina. 
S sebou: jídlo a pití na celý den, kapesné, kar-

tičku zdrav. pojiš\ovny
Cena a čas odjezdu bude včas oznámen.
Přihlášky s poplatkem odevzdejte nejpoz-
ději do 20. 1. 2010.

Přihlášky na zájezdy, informace:
Pondělí, středa: 9.00 - 17.00 hodin - kancelář DDM 

(nová budova Občanského centra)
přestávka 11.15 - 12.15 hodin

Úřední hodiny ve škole: středa 9.40 - 10.00 hod.,
sborovna 2. stupně ZŠ

Mirka Khorelová
pedagog. pracovnice DDM

Životní moudra
% Být ženou je samo o sobě těžkým údělem, a muži ji ten-

to úděl ještě ztrpčují.
Americký románopisec 

John Erskin

% Lidé mluví častěji o tom, co mají na srdci, než o tom, co
mají na svědomí.

Milan Růžička
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SKAUTINGSKAUTING

ODEŠEL 
BRATR JOSEF NETÍK

Nenarodil se v našem městě, nebyl od-
chovancem chlumeckého skautingu a čle-
nem Junáka se stal až v posledních letech
svého života. Přesto zanechal mezi svými
bratry v oddílu dospělých hlubokou stopu
- byl dobrým a slušným člověkem, který ne-

váhal poskytnout potřebnou pomoc. 
Bratr Josef Netík zemřel po dlouhé a těžké nemoci 23. lis-

topadu 2009 ve věku nedožitých 68 let. Po církevním roz-
loučení ve smuteční kapli na městském hřbitově byl uložen
do rodinné hrobky.

SKAUTSKÝM
SVĚTEM

VÝROČÍ:
Podařilo se přesně určit datum bese-

dy Jaroslava Foglara v Chlumci n. C.
- proběhla 15. listopadu 1989 odpoledne v Městské kni-
hovně v 1.poschodí chlumecké sokolovny.

1. 1. 1920 vyšla kniha „Základové skautingu“ -
„bible“ českých skautů.

8. 1. 1941 zemřel Robert Baden-Powell zaklada-
tel skautingu. Místem jeho skonu i hrobu manželů Rober-
ta a Olav Baden-Powellových se stala africká Nairobi.

13. 1. 1915 byl ustaven dívčí odbor spolku „Ju-
nák - český skaut“.

23. 1. 1999 zemřel Jaroslav Foglar - Jestřáb ve
věku 91 let. Autor „Rychlých šípů“, „Hochů od Bobří řeky“,
redaktor a vůdce skautského oddílu pražské Dvojky.

UDÁLOSTI:
Ústřední lesní škola Junáka (ústřední orgán Lesních

škol Junáka) se shromáždila 21. 11. 2009 v Praze. Přítomní
vedoucí Lesních škol, Lesních kurzů, zkušebních komisí a ná-
čelnictva řešili problémy na úseku vzdělávání činovníků.

Náčelnictvo Junáka se sešlo na svém posledním letoš-
ním zasedání v neděli 29. 11. 2009 ve skautské základně na
pražském Žižkově. Na programu byl zejména rozpočet.

Rada náčelnictva kmene dospělých Junáka zase-
dala 10. 12. 2009 na Ústředí Junáka na Senovážném ná-
městí v Praze. Schválila uspořádání „Oldskautského jambo-
ree 2010“ v Miletíně a pětičlenný přípravný výbor. Jmenovala
dvoučlennou delegaci (místonáčelník a zahr. zpravodaj) na
3. workshop výboru Evropského regionu ISGF v dubnu 2010
v Berlíně.

MOUDRO (na Silvestra)
„Rozum je jediný dar, který příroda

rozdělila spravedlivě, protože nikdo si
nestěžuje, že ho má málo.“

M. de Montaigne

SKAUTSKÉ PŘÁNÍ
AJ Tvůj přístřešek hýří zdravím a štěstím,

aJ z Tvých očí září spokojenost
při setkání s přáteli,

aJ na své stezce potkáváš jen samé 
dobré pocestné, kteří putují ke stejnému cíli jako Ty!

Skautskou stezku připravil br. Vlad. Köhler - Mika
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Zima je krásná - sníh jiskří ve slunečních paprscích a les
zdánlivě spí. Jen množství stop svědčí o životě na sněhu i pod
sněhem - a skauti pečlivě zkoumají stopy, které jim toho
tolik řeknou…

SKAUTI DOSTALI POD STROMEČEK
KLUBOVNY

Představitelé města splnili svůj slib a letošní Vánoce bu-
de slavit chlumecké středisko Junáka - svazu skautů a skau-
tek ČR, nazvané po svém čestném vůdci br. K. Felgrovi - Čer-
ném havranovi „Střediskem Černého havrana“, v novotou
vonících klubovnách Občanského centra ve Slavíčkově uli-
ci. Tato ulice je rovněž pojmenována po nezapomenutelném
chlumeckém skautském vůdci oddílu skautů a učiteli míst-
ní školy br. Jos. Slavíčkovi.

Středisko Černého havrana

Samostatný vchod do klubovny

Středisko má k disposici tři klubovny vlevo v přízemí Ob-
čanského centra. Jsou vybavené stoly, židlemi a množstvím
skříněk a skříní pro materiály, pomůcky k činnosti, pobyt
v přírodě a v neposlední řadě i pro uložení kronik a ostatních
památek na devadesátiletou činnost chlumeckého střediska
Junáka.

Jedna z kluboven má jako jediná v celém objektu ještě
jeden vchod zvenku. Největší a nejvíce oceňovanou změnou
je sociální zařízení přímo na chodbě u kluboven - cesta v deš-
ti, v zimě i ve tmě na vzdálené záchody je už minulostí.

Skautky v pilné práci

Klubovny se postupně přizpůsobují skautské činnosti.
Instalují se fotografie z táborů, výprav, ukládají se věci do
skříněk. Družinové, oddílové i středisková vlajka jsou ve
stojanu. Skautky si již jednu stěnu „vymalovaly“.

A je vymalováno

Středisku zbývá problém uskladnění objemného mate-
riálu - podsady, lodě, hangáry, atd. Dosud využívá plechový
sklad po bývalé prodejně plynu nedaleko Občanského cen-
tra, ale podle Územního plánu Chlumce n. C. se počítá s de-
molicí této stavby. Poradí někdo, kde tyto věci skladovat?

SKAUTSKOU STEZKOU

LEDEN 
- „MĚSÍC SNĚHU“ 

Kruhová
doplňovačka

Tato ulice, vedoucí z náměstí za kostelem sv. Voršily, je
pojmenována po Janu ... 1372-1415, českém mysliteli, kaza-
teli a vůdci reformního hnutí. Též napsal řadu závažných děl
a zjednodušil český pravopis.

1. Strojní součásti 
2. Přání, stesk
3. Americký elektro-

technik chorvatské-
ho původu, rovněž
elektrotechnický 
český podnik 

4. Malé množství
5. Provádět tavení 
6. Papežská koruna

Rozluštění na str.: 37
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Bohoslužby
v Husově sboru CČSH

v Chlumci n. C.
Členům a příznivcům naší církve dáváme na vědomí ko-

nání bohoslužeb. 24. prosince 2009 se „Půlnoční“ bohosluž-
ba letos neuskuteční. Sváteční bohoslužba bude v neděli
27. prosince 2009 v 9 hodin. První novoroční bohoslužba
bude v neděli 3. ledna 2010 v 9 hodin.

18. listopadu 2009 se uskutečnil v Husově sboru koncert
učitelů Základní umělecké školy v Chlumci n. C., který byl
nejen hodně navštívený, ale především sklidil velký úspěch
a přinesl tak první předvánoční pohlazení na duši.

Všem účinkujícím i návštěvníkům děkujeme.

Církev Československá husitská v Chlumci n. C. přeje
svým členům i všem občanům našeho města klidné svátky
vánoční a radostný a š\astný rok 2010.

Rada starších CČSH v Chlumci n. C.
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Nadcházející vánoční svátky jsou dobou obdarování
a vzájemného sblížení. Mají své kouzlo a š\astný je ten, kdo
ho objeví. Přiznám se, že psát o Vánocích je pro mne asi ja-
ko když cestuji neznámou krajinou a musím se stále dívat
do mapy, abych nezabloudil. Možná vám to bude připadat
směšné, ale to, co je příliš známé z pohledu světa, tak z úhlu
ducha se jeví jinak. Narození každého člověka je ve skuteč-
nosti obrovským zázrakem, který se nejednou přehlíží. Naše
smysly vnímají tělíčko, úsměv a pláč nového člověka, ale těž-
ko již postihnou celou tu genetickou výbavu, kterou si s se-
bou každý z nás na svět přináší. Kolik je v nás genetických
informací, skrytých rezerv a možností. Ovšem další léta naše-
ho života teprve ukazují, co jsme využili, v čem máme ještě
šanci a v čem jsme nadobro zaostali. Je typické, že se sou-
časní rodiče snaží děti materiálně zajistit, zprostředkovat jim
všechno, co tak zvaně žádá doba. Na popovídání s dětmi
však rodičům často nezbývá čas. Nehodlám v tuto chvíli ani
moralizovat ani kázat. Pravá oslava narozenin Ježíše, pokud
ji nezařadíme jen do kategorie jídla a dárků, spočívá prá-
vě v rozhovoru a v určitém žasnutí. Zkusme to nyní aspoň
chvíli spolu.

V Betlémě, v Judsku, se narodil Ježíš Kristus. Nastal tam
zlom v dějinách lidstva. Byl to nový počátek. V historii Bet-
léma jde o okamžik narození toho velikého krále králů, kte-
rý přišel, aby obnovil na světě harmonický stav, který byl
porušen zlem lidského hříchu. Přichází jako Pán nového
království, jež je zbudováno na laskavých a poctivých vzta-
zích mezi lidmi, které je královstvím pravdy, spravedlnosti
a lásky. Kolem tohoto krále, maličkého a bezbranného dí-
těte, se shromažzují lidé věrní novému království. Tak při-
jdou pastýři, tak přijdou mudrci, tak jdeme i my. Kdo do
Betléma nejde, ale zanedlouho ho dá brutálně napadnout,
je diktátorská moc krále Heroda, který se děsí příchodu
nového krále. Návštěva jesliček je vlastně projevem našeho
rozhodnutí patřit do onoho nového království, našeho roz-
hodnutí přijmout jiná pravidla mezilidských vztahů, než jsou
ta, která nám často vadí, ale která sami rádi užíváme. Je to,
anebo by to mělo být, rozhodnutí, že přestaneme podvá-
dět, vydírat, chytračit, lhát, vytahovat se a pohrdat slabšími,
a že se naopak začneme dělit a poctivě spolupracovat, že
si chceme s lidmi rozumět a pomáhat jim. Jsme přece sou-
sedé a obyvatelé této země. Protože jsou jesličky zářícím jád-
rem osvobozeného světa, přitahují k sobě všechny a všech-
no. Odtud se má Kristovo království dostat až na konec
světa.

Během Štědrého večera budeme obdarováni mnoha pří-
jemnými, hezkými či užitečnými věcmi a sami jich jistě hod-
ně darujeme. Nad všechnu cenu či vzácnost našich darů je
vědomí, že někomu stojíme za to, aby nám chtěl udělat ra-
dost, a že sami máme někoho, komu ji chceme udělat. Váno-
ce jsou svátky vztahu. Vztahu, který utváří naši cenu i cenu,
kterou pro nás mají ti druzí. A my této ceně smíme věřit. Mi-
lí čtenáři, přeji vám všem do jednoho onen nový úžas, který
přivede na svět ve vašem srdci radost ze svěřeného daru ži-
vota. Přeji radostné Vánoce.

Pavel Seidl

Pořad bohoslužeb o Vánocích 2009 
ve farnostech Chlumec nad Cidlinou,

Mlékosrby, Babice a Kratonohy:

24. prosince - ČTVRTEK - ŠTĚDRÝ DEN
Kratonohy - 16.00 h. 
Mlékosrby - 22.00 h. - půlnoční mše svatá 
Chlumec nad Cidl. - 24.00 h. - půlnoční mše svatá 

25. prosince - PÁTEK - Slavnost NAROZENÍ PÁNĚ
Chlumec nad Cidl. - 9.30 h. 
Mlékosrby - 11.00 h. 
Stará Voda - 15.00 h.
Lučice - 16.15 h.

26. prosince - SOBOTA - Svátek sv. Štěpána, 
prvomučedníka

Kratonohy - 8.00 h. 
Chlumec nad Cidl. - 9.30 h. 
Nepolisy - 11.00 h. 
Babice - 15.00 h.

27. prosince - NEDĚLE - Svátek SVATÉ RODINY
Ježíše, Marie a Josefa

Kratonohy - 8.00 h. 
Chlumec nad Cidl. - 9.30 h. 
Mlékosrby - 11.00 h. 
Stará Voda - 15.00 h.

31. prosince - ČTVRTEK - SILVESTR, poslední den 
občanského roku

Chlumec nad Cidl. - 8.00 h. 
Nepolisy - 16.00 h.

1. ledna 2010 - PÁTEK - Slavnost MATKY BOŽÍ, 
NOVÝ ROK

Kratonohy - 8.00 h. 
Chlumec nad Cidl. - 9.30 h. 
Mlékosrby - 11.00 h. 
Stará Voda - 15.00 h.

2. ledna - SOBOTA - sobota po oktávu Narození Páně
Lučice - 16.00 h.
Domov důchodců - 17.00 h. („V Podzámčí“)

3. ledna - NEDĚLE - 2. neděle po Narození Páně
Kratonohy - 8.00 h. 
Chlumec nad Cidl. - 9.30 h. 
Mlékosrby - 11.00 h. 
Stará Voda - 15.00 h.

6. ledna - STŘEDA - Slavnost Zjevení Páně
Domov důchodců - 15.00 h. (Palackého ulice)
Kratonohy - 16.30 h. 
Chlumec nad Cidl. - 18.00 h.

9. ledna - SOBOTA - sobota po Zjevení Páně
Babice - 15.00 h.
Domov důchodců - 17.00 h. („V Podzámčí“)

10. ledna - NEDĚLE - Svátek Křtu Páně 
- končí vánoční doba

Kratonohy - 8.00 h. 
Chlumec nad Cidl. - 9.30 h.
Mlékosrby - 11.00 h. 
Stará Voda - 15.00 h.

Vánoční zastavení

KRUHOVÁ DOPLŇOVAČKA
Rozluštění ze str. 35
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SPORTSPORT

Vážení sportovní přátelé, příznivci kopané. Jako tradičně
se v krátkosti pokusím zhodnotit právě skončenou pod-
zimní sezonu všech mužstev FK Chlumec. 

muži A - trenér Jiří Zackl - 7. místo v 1. A třídě se ziskem
19 bodů.

Se 7. místem po podzimu určitě nepanuje spokojenost.
Před sezonou jsme rozšířili kádr a cílem mužstva bylo hrát
na předních příčkách tabulky. Příčiny podzimního neúspě-
chu vidím hlavně v nedisciplinovanosti hráčů, kdy jsme bě-
hem úvodních pěti kol obdrželi 5! červených karet za nespor-
tovní chování, a také absence klasického „gólového“ hráče,
který by se prosazoval v koncovce. Věřím, že mužstvo udělá
přes zimu vše pro to, aby na jaře atakovalo třetí příčku, kte-
rá znamená účast v baráži o krajský přebor.

muži B - trenér Michal Špás - 10. místo v okresním pře-
boru se ziskem 17 bodů.

B mužstvo vstoupilo do sezony vcelku solidně, ale poté
přišel útlum, který měl souvislost mj. i s tresty hráčů v A tea-
mu. Představoval bych si také lepší propojení B mužstva se
starším dorostem.

starší dorost - trenér Pavel Berger - 11. místo v krajském
přeboru se ziskem 3 bodů.

V letošní sezoně poskočili dorostenci o dvě soutěže výše
a zvláště pro starší dorost to bylo velké sousto. Hráčům se
nedařilo a bohužel to někteří řešili tím, že začali hledat plno
výmluv proč netrénovat. Mužstvo museli doplňovat mladší
dorostenci. V zimní přestávce by měl starší dorost trénovat
společně s muži a doufám, že to pro kluky bude dobrá mo-
tivace.

mladší dorost - trenér Josef Skalický - 5. místo v krajském
přeboru se ziskem 15 bodů.

Zde naopak panuje relativní spokojenost. Mladší do-
rostenci sehráli řadu solidních utkání a na jejich hru se da-
lo celkem i dívat. V mužstvu je řada individualit a věřím, že
se přes zimu dobře připraví na jarní část.

starší žáci - trenéři Václav Tichý, Antonín Bránský - 10. mís-
to v krajské soutěži se ziskem 3 bodů.

Hodně smolný byl podzim starších žáků. Hned v sedmi
utkáních podlehli svým soupeřům o jedinou branku! Na
jaře to bude určitě lepší.

mladší žáci - trenéři Ros\a Čihák, - 10. místo v krajské sou-
těži se ziskem 4 bodů.

Řada mladších žáků musela nastupovat o kategorii výše
a tým na to doplácel. Pozitivní bylo zařazování hráčů roč-
níku 1999 a 2000.

starší přípravka - trenéři Martin Firbacher, Petr Kycelt,
René Chaloupka - 2. místo v krajském přeboru se ziskem
44 bodů.

Starší přípravka určitě překvapila. V mužstvu převažují

hráči roč. 2000, ale v zápasech s o rok staršími hráči to ne-
bylo znát. O těchto hráčích určitě ještě uslyšíme! 

mladší A přípravka - trenéři Vladan Kárník, Ladislav He-
ger - 3. místo v krajském přeboru se ziskem 38 bodů.

I s vystoupením mladší přípravky panuje v klubu spo-
kojenost. Důležitější než výsledky je zájem hráčů i rodičů
o fotbal. Zde je vše v pořádku, kluky fotbal baví a určitě se
budou zlepšovat.

mladší B přípravka - trenéři Tomáš Hrabík, Kamil Mlynář,
Václav Rakouský.

Naši nejmenší špunti se zúčastňovali soutěže 4+1 OFS,
kde získávali první fotbalové zkušenosti. Hodně nás těší
také zájem nových adeptů kopané. Do klubu se zapojují už
i ročníky narození 2003 a mladší a to nás hodně těší. 

V letošní sezoně uspořádal náš klub několik akcí pro
širokou veřejnost z našeho města a okolí. Jak přátelské utká-
ní Slávia Praha - FC Hradec Králové, tak oslavy 90 let zalo-
žení kopané, byly hodnoceny velmi pozitivně a jsme rádi,
že jsme do našeho města přivedli celebrity jak ze sportovní,
tak i z kulturní oblasti. Uspořádali jsme také memoriál La-
dislava Hegera mužů, několik mládežnických turnajů a ta-
neční zábavu.

Vedle sportovní části se snažíme také zlepšovat prostře-
dí v našem areálu, kde velmi úzce spolupracujeme s městem.
Nová pergola nad tanečním parketem, zrekonstruovaná kul-
turní místnost, občerstvení, pískoviště pro děti, řada terénních
úprav, nové nátěry... V listopadu jsme také svépomocí posta-
vili sloupy na záchytné sítě za brankami na hlavním hřiš-
ti. Děkuji všem hráčům i funkcionářům za pomoc při všech
akcích. Jediné, co nás trápí, je nevyhovující stav naší tribuny
a kabin. Myslím, že přes sto dětí a sedmdesát dospělých by
si určitě zasloužilo lepší zázemí. Ale i zde se snad začíná
blýskat na lepší časy.

Velmi pozitivně hodnotím také práci nového výboru FK.
Velkou „posilou“ je pro nás zvláště Mgr. Otakar Kuchař, kte-
rý svojí neustálou aktivitou pozitivně ovlivňuje i ostatní členy.

Chtěl bych moc poděkovat všem, kteří se nějakým způso-
bem podílejí na činnosti našeho klubu, všech si moc vážíme
a věřím, že spolupracovat budeme i nadále.

Zapomenout nemůžu ani na partnery našeho klubu, kte-
rými v letošní sezoně byly: Město Chlumec nad Cidlinou, Krá-
lovéhradecký kraj, Amea s.r.o., K 2 plaster, studio RESI, Unitip,
VAK HK, Zarapi s.r.o., Jerie a syn, JIRY, Kovoplast, Fortuna,
Adidas, Nittaka, Tomáš Vlasák, Geus, Česká osiva, Rybářství
Chlumec, Výškomont, RENO, Daetwyler-Rubber, Woss cz,
Viliam Gallamb a další.

Na závěr bych si dovolil popřát všem hezké svátky a úspěš-
ný rok 2010!

Martin Firbacher
předseda FK Chlumec
www.chlumecky-fotbal.com PR
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První halový turnaj v této sezoně sehrála chlumecká star-
ší přípravka 14. 11. 2009 ve Chvaleticích.

CHLUMEC - Pardubice B 1:0 (Mahr)
CHLUMEC - Přelouč 1:2 (Suchánek)
CHLUMEC - Kolín 0:1
CHLUMEC - Kutná Hora 2:1 (Novotný H., Kycelt)
CHLUMEC - Pardubice B 3:0 (2x Novotný H., Kycelt)

Celkově jsme obsadili páté místo.

Sestava: Sedláček - Suchánek, Pilný, Finěk, M. Novotný -
Kycelt, Mahr, Hanuš, J. Novotný

Trenéři FK Chlumec: Martin Firbacher, Petr Kycelt

Přechod z trávy do haly byl pro nás, jako tradičně, těžký.
V úvodních zápasech jsme se trápili a dělali zbytečné chyby.
Nejlepší zápas jsme sehráli na závěr s béčkem FK Pardubi-
ce. V solidním světle se předvedli Míra Sedláček a Míša No-
votný. Ostatní mají na víc.

Halový turnaj - starší přípravky

V nové sportovní hale v Třebši si to v neděli 15. 11. 2009
rozdalo 18 mužstev elévů ročník 99 a mladší o titul halové-
ho mistra okresu HK. Hrálo se 5+brankář. Mužstva bojo-
vala ve 4 skupinách, ze kterých do finále postupoval pouze
vítěz. My jsme mohli nastoupit pouze s hráči narozenými
v roce 2000 a mladšími. Ve skupině jsme měli za soupeře
Probluz B, Roudnici a HK žákyně.

Chlumec - Probluz B 5:0 3x Novotný, Doležal, Suchánek
Chlumec - Roudnice 3:0 Novotný, Doležal, Chaloupka
Chlumec - HK žákyně 3:0 2x Doležal, Pilný

Ve finálové skupině jsme se postupně utkali s vítězi dalších
3 skupin.

Chlumec - Černilov 4:0 Mahr, Cholasta, Novotný, Do-
ležal

Chlumec - Kobylice 6:0 3x Doležal, 2x Novotný, Kycelt
Chlumec - Kunčice 3:1 2x Doležal, Kycelt

Trenéři FK Chlumec: Petr Kycelt, Martin Firbacher, René
Chaloupka 

FK Chlumec

Jediný gól v turnaji jsme obdrželi 5 vteřin před koncem
turnaje po špatně pobráněném rohu soupeře. Jinak s výko-
ny můžeme být spokojeni, většina zápasů probíhala chví-
lemi formou exhibice, k čemuž kromě všech našich hráčů
výrazně dopomáhal i výborným komentováním akcí místní
hlasatel pan Lemfeld. Nechtěli bychom ale naše výkony pře-
ceňovat, protože se neúčastnily některé silné týmy (FC HK,
Olympie a Třebechovic), které daly přednost jiným turnajům. 

Sestava: Filip Firbacher - Adam Suchánek, Martin
Pilný, Dan Finěk, Vojta Kycelt, Jan Mahr, Jan Novot-
ný, Lukáš Chaloupka, Vojta Doležal, Vojta Cholasta

Starší elévové okresními přeborníky v hale !!!

FOTBALOVÝ PODZIM
OČIMA PŘEDSEDY KLUBU

Inzerce
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Výročí, která jsme si mohli ze ži-
vota města připomenout v roce 2009,
je celá řada a to svědčí o jeho bohaté
historii. Rád bych dnes připomenul jed-
no, které již je zcela zapomenuto. V pro-
sinci 1859 byla chlumecká nemocnice
výnosem vídeňského císařského minis-
terstva vnitra zařazena mezi všeobecné
veřejné nemocnice, když již v roce 1857
stejné rozhodnutí vydalo pražské mís-
todržitelství. To vyvolává myšlenku, že
cesta úředních dokladů byla ve starém
mocnářství podobná současné moder-
ní Evropě: bez požehnání z Bruselu
mají poloviční platnost. Dnes naši ne-
mocnici připomíná pouze název ulice
U Nemocnice, která vznikla v jejím sou-
sedství. Jak to s chlumeckou nemocnicí
a lékařskou péčí bylo v minulosti, se po-
dívejme pěkně od Adama.

Až do počátku minulého století by-
lo zvykem, že nemocní zůstávali v ro-
dině a lékař, nebo mastičkář, ranhojič
a podobní léčitelé k nim do domu do-
cházeli. Nemocniční péče, tak jak ji ny-
ní známe, se u nás rozšířila až na přelo-
mu 19. a 20. století, kdy byla založena
celá řada nových ústavů a byly přijaty ta-
ké zákony o povinném úrazovém a ne-
mocenském pojištění. Předchůdcem
nemocnic byly středověké špitály, které
měly původ v křes\anských útulcích pro
pocestné, zprvu při klášterech a teprve
později i u větších sídel. Svým charak-
terem byla tato zařízení spíš sociálním
institutem a byla určena pro chudší
vrstvy obyvatel bez rodinného zázemí,
nebo jejich izolaci při výskytu epidemií
moru a cholery. O nemocné tu nepečo-
vali lékaři, ale členové náboženských
řádů, lazebníci, různí felčaři, mastičkáři
a polovzdělaní ranhojiči, nebo dokon-
ce také pohodní. V některých městech
převzali takovou povinnost i místní ka-
ti a jejich rodiny. Starost o nemocné
a zraněné účastníky vojenských tažení
napříč Evropou vyvolala potřebu vzni-
ku vojenských špitálů a lazaretů. První
zdravotní zákony v monarchii zformu-
lovaly až tereziánské reformy v polovi-
ně 18. století.

Jak to vypadalo s hygienou a zdra-
votní péčí v Chlumci se dočteme v Khu-
nových a Novákových dějinách i no-
vějších Franckových a Hartmanových,
nebo v několika útržkovitých zprávách
z dalších zdrojů. Mnoho podrobností

a přesnějších zpráv však v kronikách
ani archivech nenajdeme. Hygienická
péče byla pramalá. U každého stavení
bylo hnojiště, močůvka protékala ote-
vřenými příkopy. V jejich dosahu se na-
cházely roubené studny, které byly čas-
to závislé na povrchové vodě. Nebylo
se proto možné divit, že také v našem
městě opakovaně došlo k epidemiím
moru a cholery. K poslednímu výskytu
moru došlo ještě v polovině 19. století
a cholery v období prusko-rakouské
války v roce 1866. Nemoci si vždy vy-
žádaly četné oběti na životech místních
obyvatel i obyvatel okolních vesnic. Ka-
rel Khun byl první autor, který popsal,
že útulky chudých a neduživých měly
v minulosti být na různých místech měs-
ta. Mezi jinými uvádí také domy na ná-
břeží, kde je dnes čp. 37/II a naproti
na druhé straně Cidliny dům čp. 88/I.
Také v sousedství dnešního klubu dů-
chodců, kde až do výstavby nové škol-
ní budovy byla dívčí škola, potom také
synagoga a v padesátých letech minu-
lého století požární zbrojnice, měl být
špitál. Tato stavba již byla za městskou
bránou. To, že se obyvatelé města ta-
kových špitálů raději stranili netřeba
zdůrazňovat. Žádné bližší údaje o těch-
to zařízeních však nemáme. Špitál měl
cestovat, jak již bylo zmíněno, i po ji-
ných domech, které již blíže neuvádím.
Nesmíme si pod tím označením před-
stavovat žádná velká zařízení. Pro ne-
mocné zde bylo jen několik pryčen se
slamníky a možná i bez nich. Hygienic-
ké zařízení podle našich představ žád-
né nebylo. Přerod špitálů v nemocnice
byl postupný a pomalý a ani používa-
né názvy pro tato zařízení nejsou ni-
jak vyhraněné a jednotné. Naše před-
stavy mohou být plné fantazií. Také
první nemocnice, pokud nešlo o vojen-
ské lazarety, více připomínaly chudo-
bince a starobince, které vídáme v his-
torických filmech, ale bohužel někdy
i ze současných záběrů z afrického kon-
tinentu. V historii našeho města je za-
znamenána přítomnost několika vojen-
ských lazaretů. Nejčastěji jsou spojovány
se dvorem v Zapči a jeho nejbližším oko-
lí. Vojenský lazaret zde byl zřízen v do-
bě Napoleonských tažení v roce 1813
a také v období první světové války zde
byla zřízena Červeným křížem vojenská
nemocnice hned v srpnu v prvním vá-

lečném roce. Měla v ní působit hrabě-
cí dcera Nora Kinská, ještě než odešla,
rovněž s Červeným křížem, za vojenský-
mi zajatci a později vzniklými českými
legiemi do Ruska. Na bližší informace
o tomto zařízení jsem zatím nenarazil,
ale k zajímavostem z této válečné doby
patří, že ve školní tělocvičně byla zří-
zena pobočka okresní nemocnice. Ško-
la organizovala sbírky mezi rodiči i dal-
šími obyvateli ke zlepšení výbavy pro
obě zařízení. Dívky dokonce v hodinách
ručních prací pletly pro zraněné a ne-
mocné vojáky různé součásti výstroje.
Zatímco ve starších dobách bylo zřizo-
vání vojenských lazaretů úkolem pro
panskou správu, po provedené reformě
veřejné správy a zřízení okresů v pade-
sátých letech 19. století bylo přikázáno
chlumeckému okresu a městu zřídit
vojenský lazaret, ale také zajistit jiné
služby pro procházející pruskou armá-
du, hejtman politické správy. Starostu
v té době vykonával Oktavián hrabě
Kinský, dostal se ale do rozporu s ostat-
ními měš\any a město raději opustil.
Veškerá tíha povinností přešla na je-
ho zástupce v městské správě a zdejší-
ho pošmistra Leopolda Čermáka. Ten
si za jejich splnění vysloužil císařský
metál a stal se také novým starostou.
Domácí, ale i okolní občané museli
pro lazaret, ale i procházející nepřátel-
ské vojsko zajistit zásobování potravi-
nami, krmivem a dalšími potřebami.
Zdá se, že rolníci a drobní městští živ-
nostníci svou povinnost plnili bez odpo-
ru. Alespoň to tak dokumentují ucho-
vané doklady a souhrnný výkaz vydání
na vojenskou nemocnici a pruské voj-
sko na zpátečním pochodu 1866. Ne-
mocniční místnost byla zřízena podle
archivních údajů v historické budově
Ressource, v níž studenti kolem Klic-
pery měli hrát divadlo. Dnes je uve-
dený objekt čp. 35 /IV, kde ještě ne-
dávno sídlilo ředitelství státních lesů,
již prázdný a zřejmě připraven na svůj
konec. Nebo najde zachránce? Povin-
né odvody měli okolní sedláci, mlynáři
mleli mouku, pekaři pekli chléb, řezní-
ci… Truhlář vyrobil a nemocnici dodal
pět rakví. Jejich rozměr v dokladech
uveden není, cena ano. Erár to zaplatil.
Způsob stanovení cen se z kvitancí ne-
vyčte. Ale podle historiků byly náhrady
jednotné. Vra\me se však k míru. 

OD ŠPITÁLU K NEMOCNICI

Tak měla vypadat? První chlumecká nemocnice na místě
dnešní školy postavená v roce 1852
(obrázek z Městského musea Loreta)

Město udělilo zakladateli nemocnice v roce 1878
čestné občanství

(Ignác Hynek Wenzel, 1791-1881, Městské museum Loreta)

Nemocnice z poloviny 19. století
byly obrovským pokrokem. Nejčastěji
závisely na milodarech majetnějších
a různých nadacích. Stejně tomu bylo
i v Chlumci nad Cidlinou. První nemoc-
nice se zrodila z velkorysého daru míst-
ního měš\ana a obchodníka Ignáce
Hynka Wenzela. Jeho příjmení je v do-
bových dokladech psáno v tehdejším
duchu německy, ačkoliv naše město
bylo zcela české. Někde je také uvá-
děno jméno Ignác, jinde Hynek samo-
statně. Donátor na vlastním pozemku,
mezi panskými stodolami, na místě
dnešní školy postavil objekt, který pro
první nemocnici věnoval. Vyhradil si
její správu a k jejímu provozování za-
ložil nadaci. Skutečnou podobu první
nemocnice již asi nepoznáme. Přilo-
žený obrázek, i když pochází z muzea
v Loretě, není hodnověrný a můžeme
ho považovat za pouhou dekoraci k to-
muto příspěvku. Městská rada uznala
zásluhy zakladatele první nemocnice
a udělila mu v roce 1878 čestné občan-
ství. Po založení nového hřbitova byl
Wenzelovi věnován na počátku dvacá-
tých let Městem čestný náhrobek v blíz-
kosti vchodu. Pokud jste si dosud jeho
jména nevšimli, můžete mu i dnes věno-
vat poděkování za jeho krásný počin.
MUDr. Antonín Dlouhý, jehož jméno ta-
ké najdeme na této mohyle, byl okres-
ním lékařem a o její pacienty se rovněž
staral. S provozováním nemocnice to
však Wenzel neměl jednoduché, pro-
středky do nadace sháněl velmi obtíž-
ně a nakonec v roce 1867 přešla do
městské správy. Zpočátku zde byli ošet-
řováni pouze místní chudí občané, od
roku 1856 přibyli za poplatek, který
se postupně zvyšoval, i cizí nemocní.

V roce 1855 měla ošetřovací taxa činit
20 krejcarů, o rok později 24 krejcarů
a ještě později 45-47 krejcarů a nako-
nec, před přemístěním nemocnice ke
Krašovu, činila 55 krejcarů. Uvádí se,
že v roce 1868 se v nemocnici léči-
lo 71 osob, v roce 1906, již po převze-
tí zařízení okresem v domě čp. 66 /III
266 osob. V průměru se ročně v původ-
ní nemocnici vystřídalo kolem sta pa-
cientů. Po předchozí prohlídce krajským
fyzikem byla nemocnice v roce 1857
místodržitelstvím v Praze prohlášena
za veřejnou a abychom se dostali k le-
tošnímu jubileu, v prosinci 1859 došla
uznání i ve Vídni a byla definitivně uzná-
na jako všeobecná veřejná nemocnice.
Nemyslete, že šlo o nějaké přepychové
zařízení, ale v každém případě odpoví-

dalo dobovým standardům, nebo\ schva-
lovací proces probíhal rychle. Prohláše-
ní veřejnosti nemocnice bylo pro každou
nemocnici, ale i pacienty velmi důležité.
Pokud použiji přímé citace z tehdejšího
císařského předpisu, potom: „Nemocni-
ce tyto požívají přednosti, že se usta-
noví pro ně každoročně sazba ošetřo-
vacích výloh, a že se pak takové výlohy
na povinných cestou úřední vymáha-
jí, a nejsou-li dobytelné, že nahradí je
ústavu zemský fond té země, do níž
ošetřovaný přísluší.“ Veřejné právní po-
měry všeobecných veřejných nemocnic
v Čechách byly později upraveny zá-
konem z roku 1888. Je velmi zajímavé
pročítat tento předpis, protože se zdá,
že již vyřešil některé otázky, se kterými
se potýká dnešní veřejné zdravotnictví.
Je zde ustanoveno, že se „onemocnělé-
mu nesmí odepřít přijetí do nemocnice
proto, že nemá listin, prokazujících je-
ho příslušnost nebo způsobilost k pla-
cení.“ Předpis také upravil podíl jed-
notlivých orgánů na řešení nákladů
nemocnice při dodržování zásady, že
každému nemocnému má být poskyt-
nuta přiměřená péče.

V okresním archivu mnoho dokla-
dů o této nemocnici není. Snad se ješ-
tě objeví, ale několik z pozdější doby
jsem jich přece jen viděl. Nemocnice
byla zařízena pro osm osob, které byly
umístěny ve třech místnostech. V do-
mě byla ještě jedna světnice pro ošet-
řovatele. Působil zde jeden ošetřovatel,
který však vykonával i jinou činnost a lé-
kařskou službu zde zajiš\ovali místní
lékaři podle potřeby.

Kteří lékaři to byli a jak se nemoc-
nice musela stěhovat, si ponecháme
pro příští pokračování.              -ijv-

Kvitance pro mlynáře Hálu 
za odevzdané žito pro armádu 
a vojenský lazaret v roce 1866

(Okresní archiv Hradec Králové)
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Životní moudra
% Z cizí škody se neraduj, ale uč.

Arabské přísloví

% Láska je neustálý boj - zpočátku o ženu a nakonec se
ženou.

J. B. Bashforth

% Kapesník: při pohřbech velmi užitečný předmět pro za-
krytí nedostatku slz.

Amer Prozaik Ambrose Bierce
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Osobnosti lze rozdělit do několika
skupin, např. těch věhlasných, kterým
jsou stavěny sochy, a pak těch dalších,
kteří zdánlivě nic mimořádného nevy-
konali, ale stali se populární.

Lólův medailon - neboli vzpomínka. 
Někdy mívám potřebu zaznamenat

některé příběhy, které se v mém okolí
odehrály. V tomto případě půjde o Ló-
lu, kterému chci zatím zachovat inkog-
nito, Chlumečáci se snad dovtípí.

Nebude to lehké, nebo\ Lóla již ně-
kolik roků odpočívá ve věčných loviš-
tích. Vlastně ani přesně nevím, v kterém
roce se narodil, snad v roce 1921. Jeho
rodiče měli v Chlumci zavedenou živ-
nost, která zřejmě dobře prosperovala.
Lóla měl ještě tři sestry, které o něm
prohlašovaly, že se jim nepovedl. Již od
útlého mládí měl zvláštní nápady, které
se vymykaly normálu.

Shodou nějakých okolností jsme se
opět po několika letech potkali na ry-
bách. Lóla nebyl příliš vázán nějakým
časem a i já jsem byl v té době do ryba-
ření také zapálen.

Střídali jsme různé revíry, někdy
jsme jezdili velmi brzy ráno, nebo dlou-
ho až do tmy. Kdo nepoznal rybařinu,
ani si neuvědomuje, jaké strasti jsou
s touto činností spojeny. Někdy vedro,
jindy zima, komáři a spousta času. Nej-
horší je, když ryby vůbec neberou. Což
je velmi často. Lóla nadával na rybářský
výbor a prohlašoval, že se o ryby vůbec
nestarají.

Rád bych se zmínil o jedné příhodě,
která nepostrádá určitou exkluzivitu,
která se nám stala při cestě z ryb, když
jsme jeli z Bydžova. Jedeme směrem
k domovu. 

Začalo to tak, že si Lóla pořídil asi
za 400 korun motocykl, a navrhnul mi,
že můžeme v případě hezkého počasí
vyrazit na onom motocyklu. Byl to zá-
žitek, Lóla zásadně jezdil na technic-
ký benzin, který měl z jistého laciné-
ho pramene. Benzin se musel řádně
upravit přidáním většího množství ole-
je. Negativní vlastnosti: motor šel špat-
ně startovat, strašně se kouřilo z výfu-
ku. Nasedáme a jedeme ověšeni velkým

množstvím rybářského náčiní, že kdy-
bychom někde upadli, tak nás žádný
z toho „vercajku“ nevymotá.

Já jsem seděl vzadu na malém kous-
ku dvojsedla, nebo\ Lóla byl velký, a tu-
díž zabral skoro celé sedlo. Přepínání
předních světel neuznával, nebo\ druhé
vlákno bylo už dávno nefunkční. Ref-
lektor byl seřízen tak, že přesně svítil
do protijedoucích aut, tj. doleva na-
horu, zadní světlo svítilo jenom tehdy,
když jsem se na stupačkách za jízdy po-
stavil. Blatník asi neměl kostru.

Jak už jsem předeslal, vracíme se
v noci, Lóla ve stavu zdravý nemocný,
tedy na nemocenské, bez vycházek.

Za námi jelo auto, které občas blika-
lo, dálková-tlumená světla. Lóla pravil,
a\ ti blbci jedou, a přitom dává zname-
ní rukou, předjezte. Auto za námi ne-
reaguje, v tomto případě je to sanita,
která nás dojela až u zavřených závor
před Chlumcem.

Z auta vybíhá paní doktorka a leh-
kým poklepem na rameno Lóly pravila:
„Drahý pane, jak je možné, že ve stavu
nemocných jezdíte po rybách?“

„Paní doktorko, já jsem to doma už
nemohl vydržet.“ Doktorka: „Tak já ta-
ké ne, zítra se u mě hlaste v ordinaci.“
Lóla: „Já jsem stejně chtěl jít zítra do
fabriky, protože jsou prachy.“

Zítra - pokladní hlásí, máte smůlu,
nedal jste lístek od doktorky a ještě
jste měl větší zálohu, takže nám dlu-
žíte 40 Kč. Tato zpráva je přímo ka-
tastrofická, nebo\ kromě dluhů nejsou
žádná aktiva, tedy vůbec nic. Nevadí,
zkusíme poprosit z našeho baráku Líbu.

Štěstí se jen přece pousmálo, Ló-
la dostal velikou sklenici škvarků. Ale
zkuste to, ráno škvarky, v poledne škvar-
ky, večer škvarky a tak pořád dokola.
Změnit jídelníček mohla jen cukřenka
s trochou cukru.

Nakonec se kamarád objevil u nás
a poprosil mne o pořádný kus chleba
se sýrem s odkazem, že ty škvarky už
nemůže ani vidět.

Další výplata Lólu zachránila, ale
do dalšího maléru nebylo daleko.

Ze seriálu nezapomenutelné pří-
hody bubeníka Lóly.

Jindřich Celler

CHLUMECKÉ LISTY & Periodikum - 12x ročně & Číslo 12,
vydáno 17. prosince 2009 & Náklad 1070 ks & Vydává Město
Chlumec nad Cidlinou, Klicperovo nám. 64/I., IČO: 00268861 pod
registrační značkou MK ČR E 11410 & Místo vydání - Chlumec
nad Cidlinou & Řídí redakční rada & Vytiskl TNM Print, s.r.o., Po-
děbrady & Příspěvky nejsou honorovány a nevracejí se & Příspěvky
zasílejte psané na stroji ob řádek nebo v digitální formě (na
disketě) na adresu: Městský úřad - správní odbor, 503 51 Chlu-
mec nad Cidlinou, telefon 495 703 891 nebo elektronickou poš-
tou na adresu: chlisty@seznam.cz & Názory vyjádřené v článcích se
nemusí shodovat s názorem redakce a vydavatele & Foto na první
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Chlumecké osobnosti, 
tentokrát legenda o Lólovi

Inzerce
Inzerce
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Sňatek uzavřený v zámecké oranžerii

Sňatky uzavřené v obřadní síni MěÚ
7. 11. 2009
Lukáš Jandl Chlumec nad Cidlinou
Pavlína Šubrová Chlumec nad Cidlinou

Pavel Písařík Chlumec nad Cidlinou
Erika Rakouská Chlumec nad Cidlinou

21. 11. 2009
Rostislav Pilař Slatiňany
Eva Bakešová Slatiňany Za matriku I. Uchytilová

Narozené děti s trvalým bydlištěm v Chlumci n. C.
Rozálie Holanová
Marie Bludská

David Drasnar
Šimon Jirásek
Stela Klozová

Michal Šmíd
Mia Veselá

Odešli z našich řad
Miroslav Luňák 72 let
Marie Jiroudková 89 let
Růžena Winterová 74 let
Pavol Holub 56 let

Albert Hornych 66 let
Renata Brunclíková 44 let
Miloslava Kozáková 67 let

Za evidenci obyvatel: I. Fölklová

Dne 30. 12. 2009 se dožívá 80 let 

pan Josef BAŽANT
z Nového Města.

Do dalších let mu hodně zdraví, 
spokojenosti 

přeje rodina Gonšenicova a Bažantova.

Dne 27. 11. 2009 jsme vzpomněli prvního výročí úmrtí
paní

Zdenky SMÍŠOVSKÉ.

Rodina Smíšovských

Dne 17. 12. uplyne již pět let 
od předčasného úmrtí 

pana Ladislava HEGERA
z Chlumce nad Cidlinou.

Vzpomínají maminka, manželka
a bratr s rodinami.

Dne 23. 12. uplyne 10 let od úmrtí 

pana Františka HÁJKA.
Stále vzpomíná manželka, 

dcera Martina a Petra s rodinou.

Dne 7. 12. 2009 uplynulo 100 let
od narození

pana Rudolfa PŠENIČKY, 
dlouholetého železničáře,

a 26. 1. 2010 uplyne 100 let 
od narození jeho manželky, 

paní Marie PŠENIČKOVÉ.

Kdo jste je znali, vzpomeňte s námi.

Syn Jiří Pšenička s rodinou 
a dcera Alena Midlochová s rodinou

Dne 20. 12. 2009 uplyne 24 smutných let
od náhlého úmrtí mého manžela 

Josefa VESELÉHO, odb. učitele.
S láskou v srdci stále vzpomíná

manželka Marie Veselá.

Dne 7. 12. 2009 uplynulo 10 let, co nás opustil 

pan Vladislav BENDÁSEK, 

a 22. 12. 2009 je to již 17 let, co odešla i jeho manželka,

paní Jaroslava BENDÁSKOVÁ.

Stále vzpomíná syn Petr s rodinou.

Inzerce
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